
هر ماه بيش از يارانه ها، مستمرى 
مى دهيم

ايسنا: ســيدتقى نوربخش، مديرعامل سازمان 
تأمين اجتماعى با اشاره به اينكه كل بدهى دولت 
به تأمين اجتماعى تا ســال 84، 4 هزار ميليارد 
تومان بود، گفت: اين رقم به دليل افزايش تعهدات 
بدون منبع در ابتداى دولت يازدهم به 60 هزار 
ميليارد تومان رسيد و يك ميليون مستمرى بگير 
به آمار مســتمرى بگيران ما اضافه شد تا جايى 
كه اكنون به صندوقى تبديل شــديم كه بيش از 

هدفمندى و يارانه، مستمرى مى دهيم.

مدت خدمت وظيفه فرزندان 
ايثارگر نصف مى شود

ايرنا: نمايندگان مــردم در خانه ملت موافقت 
كردند تا فرزندان ايثارگر مشــروط به نداشتن 
غيبــت آن هــا  و نيز انجــام خدمــت وظيفه 
عمومى پــدر ايثارگــران، آنان با هــر مقطع 
تحصيلى، مشــمول رديف اول جدول با اعمال 
50 درصد تخفيف مى شــوند. بــه اين ترتيب، 
فرزندان اين گــروه از ايثارگــران در صورت 
داشتن دو شــرط ذكر شــده، با پرداخت 50 
درصــد جريمه رديف اول ايــن جدول معادل 
5 ميليون تومــان، كارت معافيــت از خدمت 

سربازى را دريافت خواهند كرد.

ظرفيت تكميل است؛ براى 
سربازى  رفتن عجله نكنيد

فارس:معاون احضــار و اعزام ســازمان وظيفه 
عمومى ناجا گفت: با توجه بــه تكميل ظرفيت 
مشــمولان وظيفه نيروهاى مســلح تــا پايان 
ارديبهشت ماه 96، رسيدگى به درخواست هاى 
مربوط به تعجيل تاريخ اعزام امكان پذير نيست. 
سرهنگ رحمان عليدوست، اظهار كرد: با توجه به 
تكميل ظرفيت مشمولان وظيفه نيروهاى مسلح 
در كليه مقاطع تحصيلى زيرديپلم، ديپلم، كاردانى 
و بالاتر تا پايان ارديبهشت ماه سال 96، رسيدگى 
به درخواست هاى مربوط به تعجيل تاريخ اعزام 
به خدمت در ماه هاى مذكور امكان پذير نيســت 
و از مشمولان تقاضا مى شود به منظور درخواست 
تعجيل تاريخ اعزام به خدمــت به دفاترخدمات 
الكترونيك انتظامى (پليس +10) مراجعه نكنند.

اعزام مجدد به حج
 قوت گرفت

ايسنا: سرپرســت حجاج ايرانى گفت: تقريباً بيشتر 
مسايل مورد بحث حج حل شــده و يكى دو مورد باقى 
مانده است، چرا كه مسأله شهداى منا براى ما بسيار مهم 

است و بايد هرچه زودتر تكليف آن ها مشخص شود.
حجت الاسلام والمســلمين قاضى عســكر ادامه داد: 
همين كه آن ها بپذيرند كه چه كســانى در اين قضيه 
دخالت داشته اند، مســأله حل مى شود. حجت الاسلام 
قاضى عسكر در خصوص موضوعى كه در فرودگاه رخ 
داد نيز گفت: خاطيان از سوى دولت عربستان به چهار 
سال زندان و 1000 ضربه شــلاق و انفصال از خدمت 
محكوم شدند. البته مسؤولان عربستان اعلام كردند كه 
ما درخواست مجازات بيشترى داشته ايم، اما چون قوه 
قضاييه رأى آخر را داده آن ها نتوانستند كارى كنند. اگر 
براى ما مسجل شود كه خاطيان مجازات شده اند، مسأله 
حج عمره هم مجدداً پس از حل مشكل حج واجب حل 
مى شــود و حج عمره نيز به راه مى افتد. قاضى عسكر 
گفت:اگر براى اعزام حجاج موافقت انجام شود، حدود 

80 هزار حاجى اعزام مى شوند .

70 هزار يتيم بدون خانه در كشور 
داريم

فارس: مديركل هماهنگى امور اجرايى مشاركت هاى 
مردمى كميته امداد گفت: امسال جشن نيكوكارى را 
سه ماه جلوتر آغاز كرديم به طورى كه 40 ميليارد تومان 
قبل از برگزارى جشــن، درآمد جمع آورى شده است. 
ابوالقاسم رستگار افزود:در پايان برنامه پنج ساله بنا داريم 
درآمد كميته امداد را از طريق مردم سه برابر كنيم؛ بنابر 
اين سالانه 550 ميليارد تومان افزوده مى شود و در پايان 
برنامه به 4 هزار ميليارد تومان خواهيم رسيد. رستگار 
گفت: در حال حاضر70 هزار يتيم بدون خانه وجود دارد 
كه در سرفصل هاى كمك امداد و حاميان قرار گرفته كه 
بتوانيم طى سه سال تمام اين افراد را صاحب خانه كنيم. 
وى گفت: سرانه دريافتى هر يتيم 140 هزار تومان است كه 
اين رقم در برخى استان ها مانند قم به 310 هزار تومان و 
در برخى ديگر مانند سيستان به 27 هزار تومان مى رسد 
. وى گفت: 267 ميليارد تومان در 11 ماه گذشته صدقه 

جمع آورى شده است. 

دليلى ندارد كى روش و برانكو 
نشستى داشته باشند

تاج: باشگاه هاى بدهكار حق 
قرارداد با خارجى ها را ندارند 

ورزش/ رئيس فدراسيون فوتبال تأكيد كرد، 
باشــگاه هاى بدهكار تا زمان تسويه حساب 
با طلبكاران خود حق ندارند بــا بازيكنان و 

مربيان خارجى قرارداد امضا كنند...

خط قرمز/  زن جوان و دايى همسرش كه 
در نقشــه اى شوم پسر يك ســاله و نيمه را 
كشــتند تا راز رابطه شان پنهان باقى بماند 

پاى ميز محاكمه ايستادند...

1314
جنايت هولناك زن جوان همراه با 

دايى شوهرش

آموزش و پرورش به مردان تحولى 
نيازمند است، تا سند تحول!

محمدابراهيم محمدي
 مشاور سازمان پژوهش و برنامه ريزى وزارت آموزش و 
پرورش

بنظر مي رسد آموزش وپرورش براي پوست اندازي و تجربه 
تحول، بيش از سند تحول به مردان تحولي نيازمند است. 
اســناد تحولي در آمــوزش و پرورش نه غريب اســت و نه 
بي سابقه. شايد بهتر آن باشد كه بگوييم در آموزش و پرورش 
به تعداد سال ها دست كم به شمار مديران، سند وجود دارد 
كه غالباً جز جا خوش كردن در كمد و يا تزيين محل كار و 
تقديس آن سرنوشتي نداشته است. گويا پديده سندنويسي 

در آموزش و پرورش به يك رويه تبديل شده است.
اگر حال و حوصله اي باشد و تحقيق و مطالعه صورت گيرد، 
آشــكار خواهد شــد كه در هر معاونت و حتي ادارات كل 
استان ها و... چه اسناد نيك انديشانه اي نوشته و به يادگار به 
سينه تاريخ سپرده شده است. گرچه توليد سند در اصل و 
ذاتش اقدامى خوب و پسنديده است، اما زمانى ارزش واقعى 

مى يابد كه به بوته عمل سپرده شود.
حال چرا اين نهاد بزرگ با اين همه اســناد كه آهنگ همه 
آن ها ايجاد تحول، حركت و تغيير بوده است،حركت قابل 

ذكر و ملاحظه اي نداشته است؟
بايد محققان و پژوهشگران با انجام تحقيقات ميدانى پاسخى 
در خور و محكمه پسند بيابند. حداقل مى توان گفت، مردم از 

اين دستگاه بزرگ، معجزه در خور ذكري مشاهده نكردند.
بنظر مي رسد اين نهاد به غايت بزرگ مشكلي از جنس سند 
و نقشه راه كه البته در جاي خود لازم است، نداشته است و 
صد البته بايد حُسن نيت مديران را از گذشته تا امروز ستود 
كه به گمان كاستي و كمبود نيك انديشانه دست به كار سند 
نويسي، نقشه راه و... شــده و بخش زيادي از انرژي خود و 
ديگران را به تحليل برده و به طور قطع با همين توجيه دست 
به تغيير و تخريب و بازسازي ساختار و برنامه زده اند و البته 
عمر ادارى آن ها كفاف به سرانجام رساندن آن را نداشته و 

تنها براي خلف خويش زحمت مضاعف توليد كردند.
به عقيده نگارنده مشــكل آموزش و پرورش سند يا اسناد 
تحولي نيست بلكه مديران تحولي و خطرپذير و با شهامت 
مى خواهد. مشكل اصلى در مديران محافظه و ملاحظه كار، 
مصلحت انديشــي اســت كه تغيير را براي خود زحمت و 
پرهزينه مي دانند كه اين گره مديريتي را نه يك ســند كه 

ده ها سند طلايي نيز نمي تواند باز كند.
آموزش و پرورش بايد آغوش خود را به روي مديران تحول گرا 
بگشــايد و تغيير را در نگاه و تدبير ايشان جست و جو كند.
عقب ماندگي هــاي زياد آموزش و پرورش در سرانگشــت 
مديراني اســت كه بي ملاحظه نان، نام، مانــدن و پايداري 
پست و جايگاه به كارنامه اي درخشان مي انديشند، خلاصه 

مى شود. 
نگاهي گذرا به كارنامه چهار دهه عمــر آموزش و پرورش 
پس از انقلاب نشان مي دهد كه با وجود مسايل مهمى چون 
جنگ و رخدادهاى پس از آن و كميت بالاي دانش آموزي 
و كيفيت پاييــن منابع و امكانات چگونه دوره درخشــاني 

داشته اند.
شــهامت مديريتي و خطرپذيري هاي تصميم ســاز حلقه 
مفقوده آموزش و پرورش است. دور از ذهن نيست اگر گفته 
شود بسياري از معضلات آموزش و پرورش بي ارتباط با ضعف 
مديريت و ضعف قدرت تصميم گيري هاى بهنگام مديريت 

در شرايط بحراني نيست. 
افُت جايگاه اجتماعي معلمان، آســيب پذيري معيشــتي 
و اقتصادي معلمان بــا وجود منابع و زمينه هاي سرشــار 
مالي و اقتصادي از اصلى ترين اين دلايل است. در كنار آن 
آسيب هاي رواني و شــغلي معلمي نيز ضعف حمايت هاي 
حقوق و قضايي از معلمان هم در اين بحران دخيل هستند. 
نرُم 40 نفره كلاس ها بويژه در ابتدايي كه سرنوشت سازترين 
مقطع آموزشي و تربيتي اســت، در حالي كه بر اساس آمار 
نسبت معلم به كلاس كمتر از 1 به 10 است و نيز مهاجرت 
معلمان نخبه آموزش و پرورش به نهادها و مراكز ديگر نيز 
در اين بحران سهيم است. ضعف دانش عمومي و مهارتي، 
گسســت آشــكار بين آموزش و اهداف تربيتى و بيگانگي 
مدرســه با خانواده و محيط هاي تربيتي و مهارتي در كنار 
انفعال فرهنگــي و بويژه تربيتي مدارس، مدرســه گريزي 
فيزيكى و عاطفــي، كاهش اعتماد و مرجعيــت معلم نزد 
دانش آموز، رشد نامتوازن بخش هاي اداري، پوپوليستى شدن 
حركت هاي تربيتــي و... همه در اين بحران ســهم بزرگى 
دارند. درست يا غلط، بپذيريم يا نپذيريم همه اين مشكلات 

بي ارتباط با مديريت در آموزش و پرورش نيست.
بايد آموزش و پــرورش با مديران جوان مهربان باشــد و با 
حوصله مندي و تكريم ميدان را به دست اين مديران بسپارد 
و از شهامت،شجاعت و تحول خواهي ايشان استقبال كند. كم 
نيستند مديران جوان، فرزانه و فهيمي كه به جاي كليدداري 
تحول و تغيير، ســر در جيب عزلت و انزواى تحميلي، ناظر 
رخوت و سســتي حاكم بر اين نهاد عزيز و عظيم فرهنگي 
مى باشند. اميد آنكه وزير حكيم؛ اين معضل را دردشناسانه 
چاره كند و با جوان گرايي، روحي تازه بر اين پيكره دميده 

و زمينه چابكى و شادابى اين دستگاه بزرگ را فراهم سازد.

يادداشت  خبر

دوشنبه 16 اسفند     1395

 الثانى 1438 
  7 جماد    ى

6 مارس 2017  سال سى ام  

ماره 8353 
ش

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

 جامعه/ مريم احمدى شيروان  چالش بين نيروى 
انتظامى و دفاتر اسناد رسمى كه در جريان رسيدگى به 
لايحه بودجه سال 1396 بوجود آمده بود، روز گذشته 
با راى مخالف نمايندگان مجلس شــوراى اسلامى با 
دريافت ماليــات نقل و انتقال خودرو توســط نيروى 
انتظامى به نقطه پايان رسيد. بر اساس مصوبه ديروز 
مجلس پليس حق دريافت ماليات نقل و انتقال خودرو 
را نداشــته و طبق روال قبل اين ماليات توسط دفاتر 

اسناد رسمى دريافت مى شود. با حذف بند ط تبصره 6 
لايحه بودجه سال 1396 و عدم پذيرش وصول ماليات 
نقل و انتقال خودرو توسط پليس، هرگونه شبهه مبنى 
بر رسمى بودن برگ سبز تعويض پلاك به منزله سند 
رســمى و عدم نياز به مراجعه به دفاتر اسناد رسمى، 
منتفى شد. مسعود رضايى،عضو كميسيون اجتماعى 
مجلس در توضيح اين مصوبه به خبرنگار ما مى گويد: از 
يك طرف نيروى انتظامى مدعى است با توجه به اينكه 

سند اصلى را به عنوان كاربرگ صادر مى كند، ارزش 
افزوده مالياتى را هم بايد دريافت كند. از طرف ديگر 
هم سال هاست دفاتر اسناد رسمى متولى امر بوده و اين 
ماليات ها را دريافــت مى كرده اند. ادعايى كه تعدادى 
موافق و مخالف داشــت. تعدادى از نمايندگان موافق 

مدعى بودند از آنجايى كه نيــاز به نقل و انتقال مداوم 
نيست و همينكه تغيير شماره داده مى شود، خودش 
سنديت داشته و داراى اعتبار است؛ پس اين ماليات را 

بايد نيروى انتظامى دريافت كند.
عضو كميسيون اجتماعى مجلس مى افزايد: تعدادى 
از نمايندگان مخالف نيز معتقد بودند كه سند خودرو، 
يك سند مالكيت است و قابل انتقال به شخص است 
و بايد هر چه از نظر قانونى قابل به نقل و انتقال است، 
كارهاى تشــريفاتى اش در دفاتر صــورت بگيرد و به 
همين دليل ماليات نقل و انتقال خودرو بايد به دفاتر 
اسناد رسمى تعلق گيرد. سرانجام راى گيرى صورت 
گرفت و نمايندگان اجازه ندادند كه اين ماليات توسط 
نيروى انتظامى دريافت شود. محمد وحدتى دهلان، 

عضو كميسيون اجتماعى مجلس نيز در همين رابطه 
به خبرنگار ما توضيح مى دهد: در جلسه علنى مجلس 
شوراى اســلامى، نمايندگان بند ط تبصره 6 لايحه 
بودجه ســال 1396 را حذف كردند. ماليات از منابع 
مختلفى مى تواند دريافت شــود كه يكى از آن موارد 
دريافت ماليات از نقل و انتقال خودرو اســت. مدتى 
است صحبت بين نيروى انتظامى و دفاتر اسناد رسمى 
مبنى بر دريافت اين ماليات نقل و انتقال وجود داشت 
كه امروز پس از اجماع نظر موافقين و مخالفين، راى به 
حذف آن صادر شد. اين حذف مشكل خاصى بوجود 
نمى آورد، چرا كــه بودجه در نظر گرفته شــده براى 
نيروى انتظامى، از منبع ديگرى تامين خواهد شــد و 

لطمه اى به كل بودجه وارد نخواهد شد.

خبرگزارى ها: نمايندگان مجلس در مصوبه اى 
مقرر كردند كه تناســبى بيــن افزايش حقوق 
كارمندان دولت برقرار شــود تــا افزايش حقوق 

عادلانه باشد.
 نمايندگان مجلس در پايان بررسى لايحه بودجه 
96 در جلسه علنى نوبت عصر امروز (يكشنبه ) با 
154 راى موافق ، 15 راى مخالف و دو راى ممتنع 
از مجموع 203 نماينده حاضر در مجلس با الحاق 

يك بند به كل ماده واحده موافقت كردند.
بر اساس اين مصوبه دولت موظف است افزايش 
حقوق كارمنــدان دولت در طى ســال 96 را به 
گونه اى اعمــال كند كه ظريــب افزايش حقوق 
كارمندان و كاركنــان دولت بــا دريافتى بالا از 
حداقل درصــد و پايين ترين حقوق ها از حداكثر 

افزايش برخوردار باشد.
همچنين نمايندگان با 146 راى موافق، 21 راى 
مخالف و سه راى ممتنع از مجموع 201 نماينده 
حاضر در مجلس بند ب تبصره 6 لايحه بودجه را 

اصلاح و تصويب كردند.
بر اســاس اين مصوبه مدت اجراى آزمايشــى 
قانون ماليات بــر ارزش افزوده مصــوب 17 /2/ 

87 و اصلاحات بعدى آن تا پايان سال 96 تمديد 
مى شــود. ماخذ ماليات بــر ارزش افزوده ارزش 

نهايى محصول براى مصرف نهايى است.

افزايش پلكانى حقوق حداقلى بگيران 
تأمين اجتماعى

وزير تعاون كار و رفاه اجتماعى گفت:در تلاشيم 
سال آينده حقوق حداقلى بگيران تأمين اجتماعى 
را همانند بازنشستگان كشورى به صورت پلكانى 

افزايش دهيم.
على ربيعــى افزود: برنامه اصلى دولت اشــتغال 
فراگير است و ايجاد شــغل در مناطق محروم را 
دنبال مى كند و تصور مى كنم اگر با همين سياق 
پيش برويم، آمار اشتغال ما نسبت به سال گذشته 

10 تا 15 درصد رشد داشته باشد. 

زمان پرداخت عيدى بازنشســتگان و 
مستمرى بگيران اعلام شد

عيدى بازنشستگان سازمان تأمين اجتماعى از 17 
تا 25 اسفند به حساب آنان واريز مى شود.

به گزارش روابط عمومى سازمان تأمين اجتماعى، 

پرداخت عيدى بازنشستگان و مستمرى بگيران 
اين ســازمان به نحوى انجام خواهد شد كه آن 
دسته از بازنشستگانى كه حقوق ماهيانه خود را 
در اواخر ماه دريافت مى كنند، عيدى شان زودتر 

واريز خواهد شد.
براين اساس آن دسته از بازنشستگانى كه 27 هر 

ماه حقوق ماهيانه خــود را از بانك رفاه كارگران 
دريافت مى كنند، عيدى را در تاريخ 17 اســفند 
دريافت خواهند كرد و عيدى بازنشســتگانى كه 
در 27 هر ماه از ســاير بانك ها حقــوق دريافت 
مى كنند نيز در روز 18 اســفند واريز مى شــود. 

همچنين مستمرى بگيرانى كه 26 هر ماه حقوق 
دريافت مى كنند در تاريخ 19 اســفند عيدى را 

دريافت مى كنند.
بازنشســتگانى كه حقوق ماهيانه خود را 20 هر 
ماه دريافت مى كنند، 21 اسفند عيدى را دريافت 
خواهند كرد و عيدى كسانى كه در تاريخ 22 تا 25 
هر ماه حقوق دريافت مى كنند نيز همراه با حقوق 

اسفند به حساب آنان واريز مى شود.

بسته عيدانه كميته امداد در راه است
معاون توســعه مشــاركت هاى مردمى كميته 
امداد از ارايه بســته عيدانه براى خانواده هاى 
تحت پوشش كميته امداد خبر داد. على محمد 
ذوالفقارى افزود: تا پايان سال كميته امداد به 
تمام درخواســت هاى نيازمندان مانند تأمين 
جهيزيه و درخواســت وام پاســخ خواهد داد. 
ذوالفقارى گفت: همچنين بســته عيدانه براى 
خانواده هاى تحت پوشش كميته امداد در نظر 
گرفته شده كه در اين راســتا اگر مشاركت ها 
افزايش يابد ميزان كمكــى كه مى توان به اين 

افراد داشت بيشتر خواهد شد.

مجلس تصويب كرد 
ماليات نقل و انتقال خودرو به دفاتر اسناد رسمى رسيد

 جامعه/ محبوبه على پور-محمود مصدق   گرچه تصور 
مى شد با الحاق بيمه سلامت به وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشكى تضادها و تقابل اين وزارتخانه با وزارت 
كار، تعاون و رفاه اجتماعى كاهش يافته اســت اما چند 
روزى است با طرح نسخه هاى ميلياردى اين قضيه شكلى 
نو به خود گرفته،چنان كه حتى تصور مى شود شايد اين 

كشمكش ها يك بازى سياسى باشد.
  رسانه اى كردن نسخه هاى ميلياردى آسيبى به 

مردم نمى زند!
عضو هيات رئيسه ســازمان تامين اجتماعى كه نخستين 
بار موضوع نسخه هاى نجومى را مطرح كرده است درباره 
حاشيه هايى كه در خصوص رسانه اى كردن نسخه هاى 
نجومى ايجاد شده ، به قدس مى گويد:من بحث نسخه هاى 
با مبالغ بالا را در جلسه  همايش حسابرسى داخلى شركت 
سرمايه گذارى سازمان تامين اجتماعى مطرح كردم و گفتم 
چقدر خوب بود وزارت بهداشت هم از مكانيزم ها و حسابرسى 
هاى داخلى بهره مى گرفت تا چنين مشكلاتى پيش نيايد 
.وى مى گويد:وقتى با نسخه هاى چند ميلياردى كه توسط 
تعدادى پزشك عمومى صادر شده است مواجه مى شويم 
قطعاً در خصوص هزينه هاى اعمال جراحى و هزينه هاى 
بسترى كه به مراتب هزينه هاى بيشترى هستند دچار ترديد 

جدى مى شويم. 
وى در همين زمينه مى افزايد : اصلاً بحث ما اين نيســت 
كه صدور نسخه هاى ميلياردى در جامعه پزشكى ايران 
عموميت دارد .بيشتر اين جامعه قشرى خدوم و زحمتكش 
هســتند و ما از آن ها قدردانى مى كنيم و معتقديم بايد 
هزينه هاى دستمزدشان پرداخت شــود اما انتظارى كه 
از سيستم وزارت بهداشت داريم اين است كه طرح تحول 
سلامت براى پوشش گســترده بيمه اى و از طرف ديگر 

افزايش دستمزد مستمرى بگيران و كارگران باشد.
متاسفانه وزارت بهداشت با كنترل نكردن سيستم هاى 
هزينه اى و عدم نظارت كافى بــر هزينه هاى مربوط به 
درمان و بعد ارايه آمار و اطلاعات غلط توسط مسوولان اين 
وزارتخانه و يا قائم مقام اين وزارتخانه حلاوت اين اقدامات 
مثبت دولت را به كام كارگران و بيمه شــدگان و مردم 
تلخ مى كند  و ما از اين بابت بشــدت نگرانيم و معتقديم 
بايد وزارت بهداشــت به نحوى عمل كند كه مردم از اين 
تلاش هاى دولت آگاه شوند و نتايج طرح هاى گسترش 
بيمه اى  در زندگى مردم خودش را نشان بدهد اما وقتى 
كنترل نباشد يك سرى افراد خاص از اين فرصت ايجاد 
شده بهره بردارى و سوء اســتفاده مى كنند و منابع را در 

جهت هاى خاصى كه نبايد هزينه شوند ، صرف مى كنند 
و اين گونه هم دست مجموعه هاى بيمه اى خالى مى شود 
و هم مردم به نيازهاى درمانى شان نمى رسند و اهداف 

دولت نيز محقق نخواهد شد . 
وى در پاسخ به  كســانى كه  معتقدند دود  طرح چنين 
مسايلى به چشم مردم مى رود و اين جامعه بيمه شدگان 
است كه از رسانه اى كردن نســخه هاى نجومى متضرر 
مى شــوند،مى گويد :  اصلاً چنين نيست و طرح موضوع 
ياد شده هيچ آسيب به مردم نمى رساند . ما فقط موضوع 
را اعلام كرديم و خبر داديم.يعنــى اين كار را هم نكنيم 
و ســكوت كنيم تا برخى از پزشــكان عمومى همچنان 
نســخه هاى ميلياردى بنويســند؟! اين كه خيلى حرف 

اشتباهى است.
وى درباره راهكار حل مشكل مى گويد : براى اين موضوع  
وزارت بهداشــت بايد ضوابطى را تعييــن كند  مثلاً يك 
پزشك متخصص ســرطان يا پزشــك عمومى در چه 
زمينه هايى نســخه تجويــز كند. اگر وزارت بهداشــت 
چنين ضوابطى را تعيين كرد آنوقت بيمه ها و دفاتر نسخ 
متناسب با اعلام وزارت بهداشت كنترل هاى لازم را اعمال 
مى كنند و تا زمانى كه چنين ضوابطى را تعيين نكند ما 

هيچ كارى نمى توانيم انجام دهيم . 
  به دنبال مقصر نباشيم

  دكتر عباس زارع نژاد، مشــاور وزير بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشــكى  مى گويند بنابر اظهارات مسؤولان 
سازمان تأمين اجتماعى در رسانه ها در قضيه نسخه هاى 
نجومى تأييد نشــده اگر تخلفى وجود دارد بايد بيمه ها 
پاسخگو باشند تا مقوله نوشتن و كنترل نسخ به درستى 

صورت بگيرد.
وى با مهم دانســتن نقش ســازمان هاى بيمه گر براى 
پرهيز از اين مســايل ادامه مى دهد:به طور كلى بيمه ها 
هر نسخه اى را تأييد نمى كنند بنابر اين چنانچه سازمان 
بيمه اى نسخه 5 ميلياردى و يك ميلياردى را تأييد كرده 
اين مشكل بيمه است. البته نظارت نظام پزشكى نيز در 
اين مقوله قابل توجه است، اما راهكار مقابله با اين موارد 
الكترونيكى كردن نسخ است كه تا چند ماه آينده به اجرا 

درخواهد آمد. 
به اين ترتيب همان طور كه بيمه ها صورت حساب هاى 
بيمارســتان را چنانچه غيرعادى به نظر برسد كسورات 

مى زنند براى اين گونه نسخ ميلياردى نيز انجام دهند.
  مشكل حوزه سلامت مديريت منابع است

مهندس بهمن برزگر، عضو هيأت  مديره بيمه ســلامت 

كشور نيز با اشــاره به اين كه بخشــى از اصطكاك هاى 
موجود بين دو دستگاه ياد شــده با الحاق بيمه سلامت 
به وزارت بهداشــت كاهش يافته، خاطرنشان مى كند: 
مقوله اى كه نبايد ناديده گرفت اين است كه در حالى كه 
وزارت بهداشت عمده ترين مشكلات را كمبود منابع مالى 
مى داند حوزه هاى بيمه و وزارت رفاه اين قضيه را مهم ترين 
چالش حوزه سلامت نمى شناسند. همچنين حوزه هاى 
يادشده در برابر هزينه هاى فراوان حوزه درمان از منابع 
كمى برخوردار هستند. در واقع منابعى ندارند كه هزينه 

خدمات را بپردازند .
وى با تأكيد بر اين كه مشكل حوزه سلامت كمبود منابع 
نيست، بلكه مديريت منابع اســت، مى افزايد: وضعيت 
موجود اين حوزه به نگرش ها مربوط مى شود چنانكه گاه 
مشاهده مى شود افراد براى حل اصولى امور اراده اى براى 
انديشيدن به مسايل زيربنايى ندارند و افرادى باور دارند 
براى حل مسأله موجود مى توان به تغييرات ساختارى، 
طرح هاى عمومى و كشــمكش تكيه كرد. اين در حالى 
است كه هيچ كدام از اين امور راهكار نيست. بنابر اين بايد 
به نگاهى واحد براى تشخيص مشكلات برسيم و سپس 
راه حلى مشترك را در پيش بگيريم. همان قدر كه بيمه ها 
بايد به اين حوزه توجه كنند، وزارت بهداشــت نيز بايد 
براى حل چالش ها جدى باشد.چنانكه به جايگاه مسايلى 
همانند پزشك خانواده و راهنمايان بالينى زير بنايى توجه 
نشان بدهد و به حرف و سخن بســنده نكند. همچنين 
مقوله مديريت عرضه و واردات دارو را جدى تلقى كرده 
و مكانيزم هاى ارايه خدمت خود را مبتنى بر دانش روز و 
فناورى نوين قرار دهد. به اين ترتيب نيز انتظار داشــته 

باشد كه مؤسسات بيمه در اين چارچوب همراهى كنند.
وى همچنين مى گويد: بيمه سلامت خودش منابعى را 
توليد نمى كرد و اين منابع از سوى دولت تأمين مى شد. 
بنابر اين زمانى كه دولت به هر دليلى منابع را تأمين نكند 
پس بيمه ها پولى براى پرداخت به وزارت بهداشت ندارند.
نكته ديگر اينكه جايگاه بيمه ها در نظام ســلامت شفاف 
نيست، چنانكه ساختار موجود اختيار و نقش اثرگذارى 
براى نظارت و پيشگيرانه اى براى اين نهادها در پرهيز از 

هزينه هاى اضافى قايل نشده است.
اين كارشناس بيمه مى افزايد: به گونه اى صحبت مى شود 
كه گويا بيمه ها به چاه بى انتهاى منابع متصل هســتند، 
در حالى كه داراى منابع محدود و مبتنى بر قانون است. 
چنانكه وقتى بودجه و خدمات اين حوزه را مشخص كرديد، 
نمى توانيد هزينه تراشيده و بر خدمات جديد بيفزاييد. زيرا 

اضافه شدن هرخدمت و افزايش هر تعرفه منوط به تأمين 
منابع جديد است .به اين ترتيب براى تأمين منابع مزبور 
يا بايد حق بيمه ها افزايش يابد و يا يك نفر تأمين كند. در 
واقع ما هميشه طرف هزينه ها را مى بينيم اما توجهى به 
درآمدها نداريم.از اين رو زمانى كه 15 سال با اين نگاه به 
بيمه ها نگريسته شده اين مؤسسات دچار عقب افتادگى 
در تأمين منابع شــده اند. از طرف ديگــر در اجراى طرح 
تحول نظام سلامت دو بازيگر جدى گرفته شدند كه همان 
وزارتخانه هاى رفاه و بهداشــت بودند در حالى كه نياز به 
توجه به عنصــر ديگر به عنوان ســازمان برنامه و بودجه 

مغفول ماند،از اين رو برآوردها نادرست بود. 
برزگر با اشــاره به اين كه اين كشــمكش ها صورى و بى 
حاصل اســت، تأكيد مى كند: هيچ كس به اصل موضوع 
نمى پردازد و همه به معلول توجه دارند از اين روشاهديم 
با تمركز برنامه ها برروى معلول هاى قضيه نه گشايشــى 
براى مردم حاصل مى شــود و نه وزارتخانه هاى ذى نفع؛ 
چرا كه اصل موضوع اين اســت كه نظام سلامت ما گران 
اداره مى شود در حالى كه بيمه ها توان تأمين منابع مورد 

نياز را ندارند.
  سلامت مردم در خطر است

دلايل بروز اصطكاك هاى پيدا و پنهان ميان دو وزارتخانه 
اثرگذار حوزه ســلامت كشــور يعنى وزارت بهداشت و 
رفاه هرچه باشد،مى تواند ســلامت مردم را تحت تأثير 
قرار دهد. دكتر ايرج خســرونيا، رئيس جامعه پزشكان 
متخصص داخلي ايران در همين باره مى گويد: اين گونه 
مشكلات حوزه سلامت پيش از اين هم وجود داشته اما 
در ماه هاى اخير شدت يافته كه مى تواند به سلامت جامعه 
صدمه بزند. دليل اين مسأله از آنجاست كه متولى خدمات 
سلامت يك وزارتخانه است و بودجه در دست وزارتخانه 
ديگرى است.در حالى كه بايد بودجه و خدمات بر عهده 

يك وزارتخانه واحد باشد. 
وى مى افزايد:همواره با اين چالــش مواجه بوده ايم و در 
حال حاضر نيز كه از يك سو وزارتخانه ها با كمبود منابع 
مواجه هســتند و از طرف ديگر بيمه هــا وظيفه خود را 
بدرســتى انجام نمى دهند، اين چالش ها مشهود است.
البته از آنجا كه وزراى بهداشت و رفاه دوستان يكديگرند، 
جا دارد متوليان اين حوزه با هم به گفت و گو بنشينند و 
حتى بحث را به رياست جمهور و رسانه ها نكشانند؛ چرا 
كه در يك مجموعه سياستگذارى تمام افراد بايد دست در 
دست هم به حل مشكلات بينديشند و از بروز زمينه هاى 

تنش پرهيز كنند.

آيا جدال دو وزارتخانه بر سر دفترچه هاى بيمه، بدهى به داروخانه ها و نسخه هاى ميلياردى پايان مى يابد؟

دعواى مسؤولان درمان درد بيماران نيست

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.

خبرهاى خوش از افزايش حقوق كارمندان، عيدى بازنشستگان و مستمرى بگيران
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 فرهنــگ/ حمید واحدی  حــال و هوای فرهنگ
کتاب در روزهای پایانی سال بهاری شده است. 
گرچــه هنوز نمی توان به طــور قاطع صحبت از 
افزایش مخاطبان کتاب در کشور داشت اما شور 
و اشتیاق این روزهای کتابفروشی ها برای حضور 
در دومیــن دوره از طرح »عیدانه کتاب« که به 
فروش یارانه ای کتاب در کتابفروشــی ها در ایام 
پایانی سال نو اختصاص دارد، بار دیگر هیاهوی 

قابل توجهی را در بازار کتاب پدید آورده است. 
مؤسسه خانه کتاب به عنوان بانی این امر پس از 
برگزاری 4 نوبت از این طرح در پاییز و زمستان 
و بهار گذشــته، در پنجمیــن نوبت از این طرح 
اقتصادی و تا زمان تنظیم این گزارش، تقاضاهایی 
از بیش از 700 ناشر در تمامی  استان های کشور 
برای حضور در این طرح دریافت کرده است که 
از تمامی  دوره های آن بیشــتر بوده است. از این 
میزان تاکنون 591 کتابفروشی برای حضور در 

این طرح تأیید شده اند. 
نکته جالب توجه در آمار اعلام شده در این زمینه، 
حضور 602 کتابفروشــی از میان متقاضیان در 
مراکز استان ها و حضور 150 کتابفروشی در سایر 
شهرستان های غیرمرکزی در سراسر کشور است. 
نکته جالب تر این آمار، ثبت 30 استان در کشور با 
حداقل یک کتابفروشی  و یک استان بدون حتی 

یک کتابفروشی است. 
همچنیــن نکته قابــل توجه دیگر، پیشــتازی 
کتابفروشی های استان های تهران، قم، اصفهان و 
خراسان رضوي در این طرح است که توانسته اند 

گوی سبقت را از سایر استان ها بربایند. 
بر اساس اعلام خانه کتاب، این طرح در پنجمین 
گام خود از صبح روز 15 اســفند ماه در سراسر 
کشور آغاز شــده و تا 15 فروردین ماه نیز ادامه 
خواهد داشــت و طی آن مخاطبان در کشــور 
می تواننــد با ارایه کارت ملی خود از تخفیف 20 
درصدی خرید کتاب در کتابفروشــی های عضو 

بهره ببرند. 

 فصل داغ جوایز ادبی 
اما روزهای پایانی سال تنها با تخفیف نیست که 

به مخاطبان نگاه انداخته است بلکه گلچینی از 
آثار چاپ شده در کشور نیز در قالب جوایز ادبی 
این روزها در حال معرفی به مخاطبان کتاب در 

عرصه شعر و ادبیات است. 
بعد از اختتامیه جایزه ادبی »شهید غنی پور« که 
 در آنها رمان های »لم یزرع« محمدرضا بایرامی و 
»کافه خیابان گوته« اثر حمیدرضا شــاه آبادی 
به عنــوان برگزیده معرفی شــدند، جایزه ادبی 
»مهرگان ادب« نیز برگزیدگان خود را در قالب 
کتاب های »چیدن باد« نوشته محمد قاسم زاده و 
»سرطان جن« نوشته رامبد خانلری پیش روی 
مخاطبانش قرار داد تا طیف متنوعی از آثار ادبی 
به پشتوانه برگزیده شــدن در این جوایز بتوانند 

سراغی از این آثار بگیرند. 
در همین زمینه یازدهمین جشــنواره سراسری 
شــعر فجر نیز در روزهای پایانــی هفته جاری 
برگزیدگان خود را در حوزه های مختلف شــعر 
معرفی می کنــد تا علاقه مندان بــه کتابخوانی 
بتوانند سراغی از مجموعه اشعار برگزیده بگیرند. 

سومین دوره انتخاب پایتخت کتاب ایران نیز که 
ظاهراً برنامه ای با رویکرد ترویجی در امر مطالعه 
به شمار می رود، با انتخاب بوشهر اجرای خود را 

وارد فاز تازه ای کرد. 
این برنامه که پس از چند دوره ناکامی  ایران در 
کسب عنوان پایتخت جهانی کتاب در دست اجرا 
قرار گرفت، به گفته مدیــران برگزارکننده آن، 
آنچنان از سوی کتابخوانان و مدیران در استان های 
مختلف کشور مورد استقبال قرار گرفته است که 

مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزی فرهنگی و 
کتابخوانی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی  در این زمینه وادار به اعتراف به 
این حقیقت شده است: »امسال که اسامی  102 
شهر شرکت کننده را مرور می کردیم، نام برخی 
از شهرها را نشنیده بودیم. در میان آن، نام  های 
ناشناس شهرهایی بودند که تازه شهر شده بودند. 
حالا که 20 شــهر نامزد نهایی را نگاه می کنیم، 
شــهرهایی را می بینیم که هنوز اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی  ندارند اما همه نهادها و دستگاه های 
عمومی  برای ترویج کتابخوانی تلاش می کنند.« 

در چنیــن وضعیتــی و بدون توجــه به میزان 
مثمربــودن اجرای چنین برنامه ای، بوشــهر در 
حالی عنوان ســومین پایتخت کتاب ایران را به 
دست آورده اســت که در کنار آن شهرهای اوز، 
برازجان، تفت، تبریز، دزفول، اصفهان، دمق، زرند، 
ورامین، یزد، شیراز، رفسنجان، شهرضا، شهر ری، 
لاهیجان و شیراز در این زمینه با بوشهر در رقابت 

بوده اند. 

 جام باشگاه های کتابخوانی 
از دیگر اتفاقات قابل توجه در زمینه کتابخوانی 
در روزهــای پایانی ســال جاری نیــز برگزاری 
برنامه »جام باشــگاه های کتابخوانی« بود که با 
حضــور وزیر آموزش و پرورش به کار خود پایان 
داد. در فرآیند اجرای این برنامه در سال جاری، 
2 هزار باشگاه کتابخوانی در 15 شهر کشور ایجاد 
شد و 22 هزار کودک و نوجوان ایرانی با عضویت 
در آن در فرآیند تعریف شده برای مطالعه در این 
جام شرکت کردند. البته مشخص نیست که این 

آثار مطالعه شده دقیقاً چه نوع آثاری بوده اند. 
در کنار تمامــی  این برنامه ها امــا نمی توان به 
سادگی وضعیت نامطلوب نشر کتاب در کشور را 
فراموش کرد. شــمارگان کمتر از هزار نسخه در 
بسیاری از آثار تألیفی در کشور در کنار شمارگان 
بــالای فروش آثار ترجمه خبــر از بی ثمر  بودن 
بسیاری از طرح های ترویجی کتاب و کتابخوانی 
در کشــور دارد. گویی مخاطبان کتاب در کشور 
نیز مانند مصرف کنندگان بسیاری از دیگر کالاها، 
جنس خارجی را به جنس ایرانی ترجیح داده اند. 
در نگاهی کلی تر به نظر می رسد که دست اندرکاران 
کتاب در کشــور، این روزهــا تغییر در وضعیت 
اقتصادی نشــر را به تغییر در تفکر و ســاختار 
فکری کتابخوانی ترجیح می دهند. اگر در روزهای 
نه چندان نزدیک بسیاری از معضلات نشر کشور 
در مســأله نبود بازار برای فروش کتاب خلاصه 
می شد اما این روزها در کنار رکود قبلی، نسخه 
چاپ ترجمه به جــای تألیف در حال دامن زدن 
به بحران تازه ای در بازار نشــر کشور است که به 
نظر نمی رسد کسی از دل طرح هایی که از آن یاد 
شــد به دنبال کشف راه حلی تازه برای آن باشد. 
بسیاری از همین دست آثار ترجمه هستند. شاید 
نگاهی به میزان تجدید چاپ آثار معرفی شــده 
توسط جوایز ادبی داخلی طی یک سال و نگاهی 
به جلد آثار ترجمه و عناوین کسب شــده توسط 
کتاب برای جلب مشتری، دقیق تر بتواند بگوید 
کــه نگاه صرف یارانــه ای و بی اعتنایی به ترویج 
محتوای کتاب در حال رقم زدن چه فاجعه فکری 

فرهنگی در کنار گوش  ماست. 

ایسنا: معاون پژوهش 
علوم،  وزیر  فناوری  و 
تحقیقــات و فناوری 
بــا تأکید بــر اینکه 
برای برخــی از افراد 
خاطی در تدوین 58 
مقاله ردشده از سوی 
»نیچر« رأی نهایی صادر شده است، گفت: تنزیل 
مرتبه و تعلیق از فعالیــت از جمله مجازات هایی 
اســت که برای این افراد در نظر گرفته شد.  دکتر 
وحید احمدی تأکید کرد: بررســی های نهایی در 
سیستم قضایی کشور نشــان داد که برخی از این 
افراد به دلیل آنکه در جریان امر نبودند و یا اطلاعی 
نداشتند، تبرئه شدند و تخلف برخی دیگر نیز محرز 
شد.  وی با اشاره به آخرین وضعیت لایحه مبارزه با 
تقلب، گفت: در حال حاضر این لایحه در کمیسیون 

آموزش مجلس مطرح شده است. 

صدور رأی برای متخلفان
مهر: احمــد عزیزی 
شاعر انقلاب به دلیل 
انســـداد روده، تحت 
یک عمـــل جراحی 

ناگهانی قرار گرفت.
زینب عزیــزی خواهر 
احمد عزیـزی، با بیان 
اینکه برادرش بــه طور اضطراری راهی اتاق عمل 
شد و تحت عمل جراحی روده قرار گرفت، گفت: 
احمد به خاطر عدم خون رســانی به روده، تحت 
عمل جراحی »ایســکمی مزانتریک« قرار گرفته 
و تکه ای از روده او بریده  و قطع شــده است. وی 
افزود: متأسفانه باید بگویم حال احمد خوب نیست 
و در یک وضعیت بســیار خطرناک قرار دارد. ما از 
تمامی هموطنان و کسانی که به یاد احمد هستند، 
التماس دعا داریم و امیــد دارم که در این دقایق 

سخت، ما و او را تنها نگذارند.

برای احمد عزیزی دعا کنید 
فــارس: آیـــت الله 
جعفر ســــبحانی، از 
مراجــع عظام تقلید، 
در نامــــه ای خطاب 
رئیـــس جمهوری  به 
اسلامـی ایران، افزایش 
تعرفــه واردات کاغذ را 
در شرایط فعلی به صلاح ندانست.  غلامرضا شجاع، 
نماینده مصرف کنندگان کاغــذ، در دیدار با مراجع 
عظام تقلید به مســأله افزایش تعرفه واردات کاغذ 
و آســیبی که این مسأله به صنعت نشر کشور وارد 
می کند، اشاره کرده است. وی با آیات عظام سبحانی، 
مکارم شــیرازی و جوادی آملی دیدار داشته و این 
مسأله را جداگانه برای هرکدام از علما توضیح داده 
است. آیت الله ســبحانی در واکنش به این موضوع 
نامــه ای خطاب به رئیس جمهور نوشــته و افزایش 
تعرفه کاغذ را در شرایط فعلی به صلاح ندانسته است. 

نامه یک مرجع تقلید به روحانی 
مرکز  رئیــس  مهر: 
و  اطلاعات  فنــاوری 
دیجیتال  رسانه های 
از احراز هویت حدود 
کانال های  از  نیمــی 
بیش  بــا  تلگرامــی 
عضــو،  هــزار   5 از 
پیرو مصوبه شــورای عالی فضای مجازی در این 
خصوص، خبر داد.  ســیدمرتضی موسویان گفت: 
تعداد کانال های ثبت شده از مرز 5 هزار و500 مورد 
گذشته است که این کانال ها مجموعاً بیش از نیم 
میلیون دنبال کننده دارند.  موسویان با بیان اینکه 
کار ثبت صفحات در شبکه های اجتماعی هم آغاز 
شده است، ادامه داد: جلساتی هم با ارایه کنندگان 
نرم افزارهای موبایلی داخلی تشکیل داده ایم و در 
حال فراهم کــردن امکان اعطای کــد انحصاری 

»شامد« برای آنها هستیم.

احراز هویت کانال های پرمخاطب 

کوتاه و خواندنی

فرهنگ: شمس لنگرودی درباره آخرین مجموعه اش گفت: »واژه ها به دیدن من 
آمدند« قطعه های عاشقانه من و شــعرهایی است که بسیاری از آنها بیان درد و 
رنج های بشــری است؛ رنج هایی که همه به طور مشــترک آن ها را حس و لمس 

کرده ایم اما من با کلمه آنها را سروده ام. 
وی در ادامه این نشست در پاسخ به سؤال یکی از مخاطبان که پرسید اگر بدانید 
شاعر جوانی استعداد سرودن شعر دارد آیا به او کمک می کنید، گفت: بله و نمونه 
آن غلامرضا بروســان همشهری شما بود که من شعر او را دوست داشتم و اتفاقاً 
اشعارش برنده جایزه شعر خبرنگاران هم شد. اما متأسفانه بسیاری از جوان ها توهم 

شاعری دارند و البته مشکل بزرگ کشور ما همین متوهم بودن است. 
وی افزود: من نمی دانم چطور به جوانی که فکر می کند شاعر بزرگی است بگویم تو 
نمی توانی شاعر بشوی زیرا حتی اصول اولیه شعر را هم نمی شناسی. اما اگر حس 
کنم شاعری که در ابتدای راه است جنس شعر را می شناسد و پشتکار دارد، حتماً 

دستش را می گیرم و کمکش می کنم.

ادبیات

بسیاری از جوان ها 
توهم شاعری دارند 

تسنیم: مدیر انتشارات فاتحان از ترجمه شش عنوان کتاب دفاع مقدس در آینده 
نزدیک از سوی این انتشارات خبر داد. سردار علی ناظری با بیان اینکه در حال حاضر 
شــش عنوان کتاب از سوی این انتشارات ترجمه خواهد شد، گفت: در حال حاضر 
کتاب »ققنوس فاتح«، نوشته گلعلی بابایی شامل زندگینامه شهید محسن وزوایی با 
مشارکت نشر شاهد به زبان عربی و انگلیسی ترجمه شده است. همچنین قرار است 
سه عنوان کتاب با موضوع داعش و جبهه النصره که به کوشش نویسندگان سوری 
نوشته شود.  وی ادامه داد: کتاب نخست به قلم یکی از نویسندگان توانای این کشور 
درباره رقه نوشته شده است. نویسنده در این اثر داستانی، تلاش دارد تا به چگونگی 
و چرایی گروهک های تروریســتی در ســوریه و به خصوص در شهر رقه بپردازد. 
این کتاب جزو نخســتین آثاری است که بعد از جنگ سوریه در این رابطه نوشته 
شده اســت. وی افزود: همچنین قرار است کتاب »برف سرخ«، مجموعه خاطرات 
رقیه سراجیان همسر شهید حبیب الله افتخاریان)ابوعمار( که به قلم   سیدحسین 

مرتضوی کیاسری   نوشته شده، به زبان های انگلیسی و عربی منتشر شود.

کتاب

توزیع زندگی نامه شهدا 
در کشورهای عربی

گــزارش خبری

مدیرعامل بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان:  
بر چسب »دولتی« به جشنواره شعر فجر نزنید 

 فرهنگ/ خدیجــه زمانیان  دبیر اجرایی یازدهمین جشــنواره 
بین المللی شــعر فجر در نشست خبری این دوره جشنواره و در حضور 
خبرنگاران گفت: برگزاری این دوره از جشنواره در مشهد قدم محکمی 
اســت که در راستای تمرکززدایی انجام شد و امیدواریم این اتفاق برای 

جشنواره هایی که به طور متمرکز در تهران برگزار می شود، رخ دهد.
مهدی قزلی در خصوص برنامه های یازدهمین دوره جشنواره بین المللی 
شــعر فجر گفت: در چند روز برگزاری جشنواره میهمانان خارجی در 
سفری به نیشابور و بازدید از مقبره های عطار و خیام، محفل صمیمانه 
شعرخوانی در نیشابور خواهند داشت.همچنین ملاقات و شعرخوانی این 
شاعران با شاعران خراسانی و برگزاری هم اندیشی اعضای هیأت علمی  با 
میهمانان خارجی در دانشگاه فردوسی مشهد با مدیریت دکتر یا حقی از 

برنامه های دیگر این جشنواره برای مهمانان خواهد بود. 

مدیرعامل بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان گفت: در مراسم اختتامیه 
داوران، اعضای هیأت علمی، نامزدهای جشــنواره و میهمانان خارجی 
حضور خواهند داشــت اما در این دوره از جشنواره از شاعران شهرهای 
دیگر دعوت نشده است چون اختتامیه در مشهد برگزار می شود، نیازی 
نبوده که شاعران دیگری از شهرهای دیگر دعوت کنیم چون خراسان 
و مشهد شاعران زیادی دارد که همه آن ها در اختتامیه شرکت خواهند 
کرد و میهمانان این مراسم خواهند بود.  قزلی با بیان اینکه این دوره از 
جشنواره برخلاف دو سال گذشته، محفل خارجی نداشته است، محافل 
این دوره جشنواره را منحصر به میهمانانی دانست که منحصراً در حوزه 
شعر فارسی فعالیت می کنند.  وی ابراز امیدواری کرد که جشنواره شعر 
فجر به مرحله ای برسد تا میزبان همه شاعرانی باشد که به زبان فارسی 
شعر می گویند.  قزلی انتخاب بخشی با عنوان بخش افغانستان و دبیری 
محمد کاظم کاظمی  را در راستای رسیدن به همین هدف عنوان کرد 
و گفت: علت انتخاب بخش ویژه افغانستان در اولین سال و ارزیابی آثار 
شاعران افغانستانی به دلیل انتشار این آثار به زبان فارسی و سهل الوصول 
بودن دسترســی به این آثار بوده اســت چون جشنواره در اولین قدم و 
تجربه نمی توانست آثار کشــوری را مورد داوری و ارزیابی قرار دهد که 
به لحاظ نوشتاری با کشور ما تفاوت هایی دارند. این آثار باید در فرصت 
مناســب برگردان می شد که  مجموعه شعرهای شاعران افغان با توجه 
به مشــتراکات زبانی و نوشتاری این مشکل را نداشت. قزلی همچنین 
گفت: اگر اصحاب ادبی تاجیکستان مساعدت های لازم را در برگردان آثار 
تاجیکی با جشنواره داشته باشند،در سال بعد آثار شاعران تاجیکی در 

کنار آثار شاعران افغانستانی مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت.
وی از اصحاب فرهنگ خواست جشنواره شعر فجر را جشنواره ای ملی 
بدانند و نــه دولتی. قزلی توضیح داد:  اگر اســامی  داوران با دوره های 
پیشین  مقایسه شــود، می بینید که این جشنواره تلاش کرده بیشتر 
از  80 درصد از ظرفیت جامعه شــعری استفاده کند بنابراین نمی توان 

برچسب »دولتی بودن« را به این جشنواره زد. 
در ادامه این نشســت محمــد کاظم کاظمی، دبیــر علمی یازدهمین 
جشنواره بین المللی شعر فجر، در خصوص انتخاب داوران که مورد سؤال 
خبرنگاران بود، گفت: هر بخش ســه داور آثار را داوری کردند و انتخاب 
داوران توســط کمیته علمی  صورت گرفت و سفارش و پیشنهادی در 
خصوص انتخاب آن ها از سوی بنیاد صورت نگرفته است. اما در داوری 
نهایی دبیر و یکی از اعضای کمیته علمی  به هیأت داوری اضافه شدند تا 
آثار را بررسی کنند. کاظمی  در پایان در پاسخ به این سؤال که با توجه 
به مطالعه مجموعه شعرهای شاعران مسیر شعر و ادبیات ایران را چگونه 
ارزیابی می کند، گفت: به نظر می رســد جریان شعر ایران همان سیری 
را طی می کند که در چند ســال اخیر می پیموده است. شاعران جوان 
امروزبه لحاظ  توانمندی های فنی و تکنیکی از نسل پیشین جلوترند و 
این تجربه های جدید بیشتر هم می شود اما زمینه های عاطفی و پشتوانه 
فکری در نسل های قبل قوی تر بود و ایجاب می کند شعر علاوه بر اینکه 

به شکل و صورت می پردازد به پشتوانه فکری هم بپردازد.

رویدادهای مرتبط با کتاب در روزهای آخر سال شتاب گرفته  است 

هوای ابری مطالعه در روزهای بهاری نشر 

آنچه می خوانید

با وجود اینکــه رویدادهای کتاب 
در ایــن روزها شــتاب و هیجان 
خاصی به خود گرفته است، آمارها 
نشــان می دهــد کــه حمایت های 
رایانه ای نتوانسته است گره کور 

کتابخوانی را در کشور باز کند
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هــنر

کارشناسان از طرح شناور کردن قیمت بلیت برخی سینماها می گویند 

پول بیشتر، سینـــمای بهتر 

خبرنگاران  باشگاه 
جــوان: علیـــرضا 
رئیســیان، کارگردان 
گفــت:  سینـــــما، 
سینمایـــی کــه در 
2 ســــال گذشــته 
و ســال های قبل تــر 

پر از امید اســت، امروز فقط برای چند نفر، خاص 
و پر از ناامیدی اســت. دلیل این مسأله هم تسلط 
دریافت فیلمسازان از ناهنجاری های متضاد است. 
یعنی ساده ترین موضوعی که به ذهن هر فیلمسازی 
می رســد، برخوردهــای نابهنجــار در درون بافت 
اجتماعی و نواقص حاصل از این ناهنجاری هاست. 
در جشــنواره امســال اکثر فیلم ها هم درون مایه 
تلخی دارند و هم معترض به جوایز و هیأت داوری 
هستند. باید یک بازنگری جدی در نحوه شکل گیری 

تولیدات سینمایی انجام بگیرد.

فیلم هایی با درون مایه تلخ 
ایسنا: برنامه  نمایشی 
ترکیبی عمو قناد که 
قــرار بــود از ابتدای 
نــوروز ۹۶ بــه روی 
آنتن رود، برای پخش 
این  لغو شد.  نوروزی 
از  برنامه ترکیبی که 

آن بــه عنوان برنامه ویژه نوروز یاد شــده بود، به 
دلیل نبود زمان و کنداکتور مناسب در شبکه دو 
ســیما، پخش خود را به پس از ایام عید موکول 

کرد. 
مدیر گروه کودک و خردســال شــبکه دو سیما 
پیش از ایــن از پخش نوروزی برنامه »محله گل 
و بلبل«، برنامه »فیتیله ای ها«، »مسابقه محله«، 
مجموعه »جیب جیب« و همچنین پخش برنامه 
نمایشی ترکیبی با اجرای مجید قناد در ایام نوروز 

خبر داده بود. 

عمو قناد عید برنامه ندارد
مهر: رضا یساولی، از 
اعضای شورای هنری 
جشــنواره  نهمیــن 
دربــاره  تجســمی، 
شــبهه کپی بودن اثر 
از برگزیدگان  یکــی 
گفت: من با اعتباری 

که در این ســال ها کسب کردم قطعاً نمی خواهم 
اعتبار حرفه ای خود را درباره مســأله ای که شبهه 
دارد، هزینه کنم. شــخصاً هم معتقدم کاری که 
آقای خراســانی کرد صحیح نبوده و نباید جایزه 
می گرفت. به نظرم داوران می توانستند آثار برگزیده 
را جســت وجو کنند و به دنبال افشای کپی بودن 
کار، بررســی مجددی روی انتخاب انجام دهند. 
عذرخواهی کــردن و پس گرفتن جایزه واقعاً هیچ 
ایرادی ندارد و به نظرم کار این هنرمند غیراخلاقی 

بوده و از ما سوء استفاده کرده است. 

پس گرفتن جایزه ایرادی ندارد 
مهــر: امیــر دژاکام 
دربــاره جدیدتریــن 
فعالیــت تئاتری خود 
گفت: در حال تمرین 
»صعــود  نمایــش 
آرتور  مقاومت پذیــر 
اثــر برتولت  و اویی« 

برشــت به همراه اعضای گروه »ماهان« هســتیم 
و قرار اســت این نمایش را بهار ســال ۹۶ در تالار 
حافظ به روی صحنه ببریم. این نمایشــنامه درباره 
موضوعات اقتصادی است و به موضوع رشوه، فساد 
اقتصــادی، وام های دروغین و ســاخت پروژه های 
دروغین می پردازد و نگاهی به روی کار آمدن هیتلر 
و قدرت گرفتن آلکاپون دارد. امیدوارم با دست تنها 
بتوانم تا ۱۵ فروردین ماه نمایش »صعود مقاومت پذیر 
آرتور و اویی« را به روی صحنه ببرم زیرا تولید تئاتر 
در اسفند و فروردین یعنی مقابله با تعطیلی عمومی.

دژاکام و نمایش فساد اقتصادی 

چهره - خبر

ایلنا: بیست و سومین جلسه هیأت امنای بنیاد فرهنگی هنری رودکی در سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور تشکیل و پس از بررسی صورت های مالی، بودجه سال 
۹۶ این بنیاد تصویب شد. این جلسه برای نخستین بار در دفتر محمدباقر نوبخت 
معاون رئیس جمهور و عضو هیأت امنای بنیاد رودکی برگزار شد و مواردی چون 
گزارش عملکرد یک ساله، بررسی صورت های مالی سال ۹۴ و برنامه و بودجه سال 

۹۶ بنیاد فرهنگی هنری رودکی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
علی مرادخانی معاون هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی و دبیر هیأت امنای 
بنیاد رودکی گزارشی از برنامه های هنری بنیاد و اقدامات صورت گرفته در حوزه 
دو ارکستر ملی و سمفونیک ارایه داد. در ادامه علی اکبر صفی پور مدیرعامل بنیاد 
رودکی گزارشی از فعالیت های انجام شده بنیاد، برنامه های هنری داخل کشور و 
اقدامات صورت گرفته در سطح بین المللی و فعالیت های ارکسترهای سمفونیک و 
ملــی ایران ارایه داد. همچنین صفی پور در گزارش خود به طرح ایجاد مرکز تئاتر 

پایتخت در زمین ولنجک اشاره کرد.

تئاتر

مرکز تئاتر پایتخت 
ایجاد می شود

باشگاه خبرنگاران جوان: همزمان با تولید مجموعه جدید »کلاه قرمزی« به 
کارگردانی ایرج طهماسب، عروسک کلاه قرمزی عروسک گردان جدید پیدا کرد. 
مدتی است تصویربرداری مجموعه جدید »کلاه قرمزی« که قرار است نوروز ۹۶ 
از شبکه دو سیما پخش شود، آغاز شده است و »شیما بخشنده« عروسک گردان  

کلاه قرمزی شد. 
بنابراین گزارش، پیش از این زنده یاد »دنیا فنی زاده« عروســک گردانی عروسک 
کلاه قرمزی را برعهده داشت که پس از درگذشت وی، بسیاری منتظر بودند که 
چه کســی امسال و برای نوروز ۹۶ این عروسک محبوب تلویزیونی را به حرکت 

درمی آورد. 
شیما بخشنده سالهاســت با این گروه همکاری می کند و پیش از این عهده دار 
عروســک گردانی »دختر همسایه« بوده اســت. مجموعه »کلاه قرمزی« که به 
کارگردانی ایرج طهماسب ساخته می شود سال گذشته به تولید نرسید و امسال 

بعد از 2 سال قرار است از شبکه دو سیما روی آنتن برود.

تلویزیون

مادر »کلاه قرمزی« 
پیدا شد

هنر: نمایشگاه نقاشــی گروه هنری »کلبه شیشــه ای« با حضور علاقه مندان این 
هنر، در گالری ســمرقند افتتاح شد. در این نمایشــگاه 20 اثر در دو سبک رئال و 
مدرن به نمایش درآمده است که آثار مدرن این نمایشگاه با شعار »زن نبض حیات 
و موســیقی زندگی است« به موضوع زن و موســیقی پرداخته و نگاهی تازه را در 
این مقوله ارایه داده اســت. تکنیک آثار ارایه شــده در این نمایشگاه رنگ روغن و 
ترکیب گواش- آبرنگ اســت و تکه هایی از کولاژ هم در برخی از آثار دیده می شود 
و تابلوها روایتگر دلهره، شــادی و غم های زنان در قالب انواع اشــکال هندســی و 
 مینیاتوری هســتند. گفتنی است این نمایشگاه ســی امین نمایشگاه گروه هنری 
»کلبه شیشه ای« اســت که در آن آثاری از فریبا خدابخش، رویا خدابخش، سمیه 
باقری، مونا نقش جواهری، نســیم سیداسماعیلی، پریسا مختاری و بهاره ناطقی به 
 نمایش درآمده اســت. علاقه مندان برای حضور در نمایشــگاه نقاشی گروه هنری 
»کلبه شیشــه ای« می توانند تا ۱۹ اسفند ماه از ساعت ۹ صبح تا ۱7 بعدازظهر به 
گالری سمرقند به نشانی جنت آباد جنوبی، مجتمع سمرقند، طبقه دوم مراجعه کنند.

تجسمی

نمایشگاه »کلبه شیشه ای« 
افتتاح شد

دروغ بزرگی که مخفی ماند

اسکار بهترین مستند به تروریست ها اهدا شد

تسنیم: اسکار امسال حاشیه ها و حتی گاف های بزرگی داشت که از دید رسانه های دنیا هم مخفی نماند. اما 
دروغ بزرگ اسکار را همه رسانه ها باور کردند: »کلاه سفیدها« جایزه بهترین مستند را گرفت. 

»کلاه سفیدها« درباره امداگران داوطلبی است که در عملیات نجات غیرنظامیان گیرافتاده در مناطق جنگی 
سوریه شرکت دارند. وقتی یک بینندة   از همه جا بی خبر تریلر تبلیغاتی این مستند را می بیند، به احتمال قوی به شدت 
تحت تأثیر قرار می گیرد و حتی شاید اشک از چشمانش سرازیر شود. در این تریلر تصاویری زیبا از امدادگران قدیس گونه 
و صلح طلب نمایش داده می شــود که غیرنظامیان بی گناه بویژه کودکان معصوم را از آوار نجات می دهند. اما اگر نگاهی 
عمیق تر به ماهیت و سوابق این گروه بیندازیم، پی می بریم که واقعیت چیز دیگری است.  وقتی شرق حلب آزاد شد، معلوم 
گردید که مقرهای »کلاه سفیدها« درست در کنار مقرهای جبهه النصره قرار داشت. شهروندان شرق حلب گزارش دادند 
که کلاه سفیدها در کنار القاعده می جنگیدند. وقتی هم که با تروریست ها از حلب خارج شدند، سر و کله آنها در حومه 
دمشق پیدا شد. آنها در مسموم کردن آب و بستن آن به روی ۵ میلیون شهروند دمشق با گروه های تروریستی همکاری 
داشتند. حتی ویدیویی منتشر شد که نشان می دهد کلاه سفید ها بلافاصله بعد از اعدام یک شهروند سوری توسط النصره، 
وارد صحنه می شــوند و جسد او را از صحنه خارج می کنند. در ویدیوها و تصاویر بسیاری، اعضای کلاه سفیدها در حال 
شادی در کنار عناصر القاعده هستند.  وَنسِا بیلیِ، خبرنگار تحقیقاتی بریتانیایی که 2 سال روی این سازمان مطالعه نموده 
و بارها به سوریه سفر کرده است، در گزارش خود از حلب، در مصاحبه با شاهدان عینی اثبات کرد که اعضای کلاه سفیدها 
اصولاً کار خود را با کشتن امدادگران واقعی و دزدیدن تجهیزات آنها آغاز کردند. از آن زمان البته آنها کمک های نقدی 
و غیرنقدی بسیاری دریافت کردند که دیگر نیاز به دزدی تجهیزات نداشتند. خبرنگار جنگی راشاتودی، بعد از آزادسازی 
کامل حلب در مصاحبه با شهروندان آزاد شده از آن ها درباره کلاه سفیدها پرسید. بیشتر پاسخ دهندگان کار آن ها را محدود 
به تهیه ویدیوهای دراماتیک می دانستند. حتی شماری از ساکنان حلب، کلاه سفیدها را به »دله دزدی« متهم کردند. مرد 
جوانی هم گفت:» من دخترم را به بیمارســتان دفاع غیرنظامی بردم و آن ها یک آمپول پر از هوا به او زدند و دخترم را 
کشتند.« »کلاه سفیدها« یک داستان حسّ خوب، شبیه کارتون های دیزنی است که ۹0 درصد آن اسطوره سازی و جعل 

واقعیت است. عمده مطالبی که در فیلم گفته می شود، حقیقت ندارد. بیشتر آنها اصولاً سوری نیستند.

سینمای جهان

خــبر

خــبر

در آیین رونمایی از »ارکستر شهر« بیان شد 
 کشور 80 میلیونی فقط 2 و نیم ارکستر دارد 

هنر: بابک ربوخه، مدیر امور موسیقی سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران، در آیین رونمایی از »ارکســتر شــهر« که شــامگاه شــنبه در 
فرهنگسرای بهمن برگزار شــد، گفت: هدف از تشکیل »ارکستر شهر« 
این است که آشنایی با آداب نوازندگی را در میان موسیقیدان های جوان 
جا بیندازیم. اســماعیل تهرانی، رهبر ارکستر شهر، نیز در این مراسم با 
بیان اینکه اسفند ۹۴ زمانی که بابک ربوخه به من گفت که قصد چنین 
کاری را دارند، زیاد به این ماجرا امیدوار نبودم و اواســط سال به او گفتم 
این ارکستر را فراموش کن. ربوخه به من گفت: چرا؟ گفتم حاشیه ها تو 
را اذیت خواهند کرد. در نهایت ایشان برنده شد و من شکست خوردم و 
 امروز از شکستی که خوردم و حضورم در اینجا بسیار خوشحال هستم.
 رهبر ارکســتر شــهر درباره تمرین گروه گفت: اواخر آذرماه ســال ۹۵ 
 اولین تمرین روی صحنه رفت و تا به امروز ۱7 جلسه تمرین داشته ایم. 
وی افــزود: امیدوارم تمام شــهرداری هــای این مرز و بــوم کاری که 
شــهرداری تهران و ســازمان فرهنگی هنری انجام داده اســت را برای 
خود الگویی قرار دهند. ما جوانان بااســتعداد کم نداریم. ما در کشــور 
 80 میلیونی فقط 2 تا و نیم ارکســتر داریم و این اصلاً خوب نیســت. 

  

 فقر ارکستر در کشور
فریدون شهبازیان، آهنگســاز هم در ادامه برنامه گفت: وقتی ارکستری 
تشــکیل می شــود و برای اجرا ســامان می گیرد، بــرای همه ما جای 
بســیار امیدواری است. تشکیل یک ارکســتر نیاز به پیش دریافت های 
بســیاری دارد تا بتوانند پیش هم بنشینند، هماهنگ شوند و آثار قابل 
قبولی ارایه دهند. تشــکیل چنین ارکستری با سازهای ایرانی که خیلی 

قبل دل مشــغولی اســتاد دهلوی و من بوده است، قابل اعتناست و باید 
گفت شــهرداری کار بزرگی کرده اســت؛ ۴0 نفر نوازنــده کنار هم، آن 
هم با ســازهای ایرانی. بدون  اغراق باید گفت از نظر کوک و شــنیداری 
 و با این تعداد نوازنده، مشــکل تر از یک ارکســتر ســمفونیک باشــد. 
شهبازیان بیان کرد: چند شب پیش در تالار وحدت با سه نفر از فرهنگیان 
ایتالیایی درباره موســیقی صحبت می کردیم. یکی از آنها که اهل شهر 
فلورانس بود، گفت: در شــهر فلورانس به آن کوچکی به جز ارکسترهای 
مجلسی، ملی و محلی، تنها ۴ ارکستر سمفونیک وجود دارد. با این وجود 
تنها 2 یا 3 ارکستر برای مملکت 80 میلیونی ما بسیار کم است. در همه  
کشورهای جهان تمام ارکسترهای سمفونیک متعلق به شهرداری است. 
من امیدوارم این اتفاق اینجا بیفتد و مسؤولانی که از ارکستر شهر حمایت 
 کرده اند، حمایت خود را ادامه دهند تا پابرجا بماند و دچار حاشیه ها نشود.
محمود صلاحی، رئیس سازمان فرهنگی هنری، ضمن خیر مقدم به مهمانان 
حاضر در مراسم گفت: مجموعه کارهای فرهنگی هنری که در شهر تهران 
آماده می شود، ما را به جایی می رساند که مردم هر شب بتوانند یک تئاتر 
و فیلمی ببینند که نزدیک محل زندگی آنها هم باشد. ما در زمینه ارکستر 
کوتاهی داشــته ایم برای همین در یک جلسه از چهارشنبه های هنر که 
خدمت استاد تهرانی بوده ایم، از ایشان درخواست کردیم تا ارکستر را راه 
بیندازند، ما هم کمک می کنیم. امروز دیدید که ارکستر راه افتاد و قطعاً 
 سازمان فرهنگی هنری حمایت می کند تا این جریان ادامه داشته باشد. 
»مهربانــی«، »آزادی«، »ای ایــران«، »چنگ رودکــی«، »به زندان« و 
»نخســت گلبانگ مضرابی« قطعه هایی بود از آهنگسازانی چون روح الله 
خالقی، گلنوش خالقی، ابوالحسن صبا و حسین دهلوی  که در نخستین 

کنسرت ارکستر شهر اجرا  شد.

میزبانی موزه هنرهای معاصر تهران 
از آثار »گنجینه« 

هنر: منتخبی از آثار ایرانی و خارجی گنجینــه موزه هنرهای معاصر 
تهــران از فردا ســاعت ۱7 در موزه هنرهای معاصر تهران به نمایش در 
می آید. مراســم افتتاح نمایشگاه منتخبی از آثار گنجینه موزه هنرهای 
معاصر تهران با حضور هنرمندان، اســتادان هنرهای تجسمی، مقامات 
فرهنگی و هنری برگزار می شود. در این نمایشگاه 30 اثر از آثار هنرمندان 
ایرانی از جمله بهمن محصص، جواد حمیدی، سهراب سپهری، منصور 
قندریز، حســین زنده رودی، محســن وزیری مقدم، مسعود عربشاهی، 
مارکو گریگوریان، منیر فرمانفرماییان، مهدی حسینی، غلامحسین نامی، 
پرویز تناولی، ابوالقاسم سعیدی، فریده لاشایی و بهجت صدر به نمایش 
در می آید. همچنین در این نمایشــگاه 30 اثر از آثار هنرمندان خارجی 
از جمله جکســن پولاک، پل گوگن، کیس وان دونگن، ماکس ارنست، 
پابلو پیکاسو، واسیلی کاندینسکی، ویلم دکونیک، پیر سولاژ، مارک روتکو، 
فرانتس کلاین، اندی وارهول، جاســپر جونز، روبرت مادرول، فرانسیس 
بیکن، اد رینهارت و روی لیختن اشتاین به نمایش گذاشته می شود. این 
نمایشگاه تا اواخر خردادماه ۱3۹۶ ادامه دارد. علاقه مندان برای بازدید از 
این نمایشگاه می توانند روزهای یکشنبه تا پنجشنبه هر هفته از ساعت ۱0 
صبح تا 7 عصر، جمعه ها از ساعت 3 تا 7 عصر، به جز شنبه ها و تعطیلات 

رسمی  به موزه هنرهای معاصر تهران مراجعه کنند.

 هنر/ تکتم بهاردوست  سینما را هنر هفتم 
مي نامند اما شاید بتوان گفت که برای مخاطبان 
فرهنگي ما، هنر اولي محســوب مي شــود که 
قابل دســترس تر و به نوعي عامه پسندتر از سایر 
هنرهاســت؛ هنري که در ایران به ضرب و زور 
دولتي بــودن چرخ هایش مي چرخد و توان آن را 
ندارد که پیشوند »صنعت« را یدک بکشد زیرا که 
عملاً هزینه اي که براي ساخت فیلم ها مي شود 
نه تنها سودده نیست بلکه حتي در بازگشت آن 

هم شایبه وجود دارد. 
حالا شــوراي صنفــي نمایش تصمیــم گرفته 
که بلیت ســالن هاي ممتاز سینما را در چنین 
شرایطي بین ۱0 تا 20 هزار تومان تعیین کند؛ 
هزینه ای که قطعاً برای بسیاری از مخاطبان هنر 

هفتم سنگین خواهد بود. 
طبق گفته همایون اســعدیان، رئیس شــورای 
صنفی نمایش، اگر قرار باشــد قیمت بلیت ها بر 
اساس شــرایط جغرافیایی منطقه و نیازسنجی 
مخاطب تغییر کند، این بدان معناســت که  اگر 
شــما بخواهید فیلم مورد علاقه تــان را در یکي 
از ســینماهاي ممتاز ببینیــد ناچارید 20  هزار 
تومان هزینه کنید. حال سؤال اساسي اینجاست 
که پیامدهاي چنین افزایــش قیمتي و چنین 
تصمیمی  چیست؟ آیا این بدان معنا نیست که 
هزینه ســینمارفتن به صورت خودکار از ســبد 
خانواده ای که جزو قشــر متوسط جامعه است، 

حذف خواهد شد؟ 

چاره ای برای سینمادار نمانده است 
محمد قاصد اشرفی، رئیس انجمن سینماداران، 
اســتدلال خاص خــودش را دارد و این تصمیم 
را به نفع ســینماداران می داند و می گوید: طبعاً 
هر مؤسســه و مرکزی هزینه ای دارد و درآمدی. 
وقتی هزینه با درآمد همخوانی نداشته باشد، آن 
مؤسســه نمی تواند سرپا بماند و این یک معادله 

کاملاً ساده است. 
این قضیه در خصوص سینما هم صدق می کند. 
ما سال هاست می گوییم سینما ها ضرر می دهند و 
تا الان هم ما این بار را تحمل کرده ایم. البته سال 

۹۴ و ۹۵ سال های خوبی برای سینما بود و تقریباً 
فروش با هزینه ها همخوانی داشت. با این همه، 

این نگرانی همیشه وجود داشته است. 
وی ادامه می دهد: مرکز هزینه سینمادار از فروش 
بلیت است. تازه از این فروش حدود ۱۶درصد به 
دولت تعلق می گیــرد و هزینه های دیگری هم 
هست. ۴0درصد می ماند که شامل حقوق نیروی 
انسانی و انرژی و بازسازی و... می شود از این مرکز 
درآمد تأمین می شــود. پس می بینید که عملًا 
چیزی از آن باقی نمی ماند. با توجه به اینکه اصلًا 
علاقه مند نیســتیم که بهای بلیت تغییر بکند و 
مخاطب برای ما از اهمیت زیادی برخوردار است 
ولی عملاً چاره ای جز این نداریم و برای اینکه این 
مراکز فرهنگی را زنده و سرپا نگه داریم، مجبور به 

چنین کاری هستیم. 
اشــرفی ادامه می دهد: این تصمیم به این علت 
گرفته شــده که اگر یک زمــان، فیلم خوبی در 
ســالنی که واقعاً از هر جهت برایش هزینه شده 
است اکران شد، پیشاپیش این اجازه به سینمادار 
البته با توافق با پخش و تهیه کننده داده شــده 
است که ۱0 درصد بلیتش را افزایش دهد؛ آن هم 

در موارد استثنایی. هرچند ممکن است خیلی از 
سینماها حاضر به چنین افزایشی نشوند. 

رئیس انجمن سینماداران در پاسخ به این سؤال 
که در ایــن میان تکلیف اقشــار کم درآمد چه 
می شــود، گفت: هنوز وزرات ارشــاد در این باره 
نظری نداده و اصلاً معلوم نیســت عملاً اتفاقی 
بیفتد. همین نیم بها کردن سینما ها در روزهای 
سه شــنبه به این دلیل صورت گرفته است که 
اقشار آسیب پذیر و کم درآمد هم بتوانند از سینما 

مانند بقیه استفاده کنند. 

 وزارت ارشاد تأیید نکرده است! 
در همیــن باره مهدی نیک آیین، مدیر ســینما 
سپیده نیز با ابراز خوشحالی از چنین تصمیمی، 
می گوید: الان همین شیوه چند سالی است که 
در تئاتر اعمال می شــود و نتیجه خوبی هم به 
همراه داشته است. فکر می کنم اگر همین قضیه 
در سینما درست اجرا شود، می تواند مفید باشد. 
البته می دانید که این تصمیم از زمان اکران فیلم 
»فروشــنده« گرفته شــد. تا جایی هم که من 
می دانم این تصمیم از طرف وزارت ارشــاد هنوز 
تأیید نشــده اســت و قرار هم نیست برای همه 
فیلم ها  و سینما ها اجرایی شود. به هر جهت من 
با این تصمیم موافقم و بعید می دانم اثر بدی به 
همراه داشته باشد چون اگر سینماداری ببیند که 
این قضیه به ضرر فیلمش تمام می شــود، قطعاً 

چنین کاری نخواهد کرد. 

 این تصمیم به معنای افزایش قیمت بلیت نیست 
سید ضیاء  هاشــمی،  مدیرعامل جامعه صنفی 
تهیه کنندگان و تهیه کننده سینما، این اتفاق را 
خیلی معمول و مرسوم می داند و می گوید: این 

اتفاق سال هاســت که دارد در تمام دنیا می افتد 
و چیزی تازه ای نیست و روش خیلی خوبی هم 
هست. این تصمیم بدان معناست که زمانی که 
قرار است فیلمی  اکران شود، بر اساس تصمیمی 
 که بین سینمادار و صاحب فیلم و البته بر اساس 
ارزش های فیلم ایجاد می شــود که مثلاً قیمت 
فیلــم از 8 هزارتومان بــه ۱0 هزارتومان تغییر 
پیدا کند، آن هم نه در همه ســینما ها فقط در 
سینماهای مدرن که تهران ۵ سینمای این گونه 
دارد و مشهد هم فقط سینما هویزه این وضعیت 
را دارد. در واقع اکثر شــهر ها و سینماها چنین 

ویژگی ای را ندارند. 
وی با رد کردن این مسأله که این تصمیم به ضرر 
قشر آســیب پذیر است، می گوید: اگر کسی قرار 
است برای فیلم مورد علاقه اش ۱2 هزار تومان 
هزینه کند و وســعش نمی رسد، می تواند همان 
فیلم را در سینمای دیگری در همان زمان یا در 
زمان دیرتر یا با کیفیت و امکانات کمتری تماشا 
کند. این گونه باعث می شــود که همه سینما ها 
مخاطب داشــته باشــند، نه فقط سینماهایی 
بخصوص. ما می خواهیم فشاری را که روی برخی 
سینماها مثل ســینما انقلاب تهران هست، کم 

شود و بین بقیه سینماها تقسیم شود. 
هاشــمی  در پایــان می گوید: ایــن روش باعث 
می شود همه نوع مخاطب با هر نوع درآمدی فیلم 

روز را تماشا کنند. 
این تصمیم اصلاً به معنای افزایش قیمت بلیت 
نیســت بلکه قیمت ها پلکانی و چرخشی تغییر 
می کنند یعنی کسی که توان هزینه کردن بلیت 
۱2 تومانی را ندارد، هفته دوم و سوم اکران فیلم 
که قیمت به 8 هزار تومان رسید، می تواند فیلم 
را ببیند  وگرنه ۹0 درصد از سینما های ما همان 
قیمت پایــه را دارند وما اصلاً افزایش قیمت 20 
هزارتومانی نداریم. این روش کسب و کار در تمام 

دنیا هست. 
مگرنه اینکــه مغازه دارها هــر ازگاهی تخفیف 
می زنند تا همه بتوانند از محصولاتشان استفاده 
کنند؟ حالا این اتفاق می خواهد در سینما بیفتد. 

اینکه چیز بدی نیست.

آنچه می خوانید

وزارت ارشــاد خــود را از طــرح 
شــناورکردن قیمت بلیــت کنار 
کشــیده و همه چیز را به صنوف 
سینمایی و ســینماداران واگذار 
کرده است، صنوف سینمایی هم 
این طرح را به سود سینمای ایران 

می دانند
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سراب آرزوها

سايه شوم طلاق عاطفى در لبه پرتگاه!
سه  ساقى:  طوبى  قرمز-  خط 
سال قبل با دختر يكى از اقوام كه 
از قبل همديگر را مى شــناختيم 
ازدواج كردم، روزهاى اول زندگى 
خاصى  مشــكل  مشــتركمان 
نداشتيم. كم كم با دخالت هاى 
اطرافيان اختلاف هاى مان شروع 
شد. مرد 31 ساله افزود: همسرم 
حساسيت  خانواده اش  مورد  در 

زيادى داشــت و اجازه نمى داد يك كلمه حرف درباره پدر و مادرش يا برادران 
و خواهرانش بزنم. اما وقتى خانه پدرم مى آمد شروع به بهانه گيرى مى كرد تا 

حدى كه ديگر قادر نبودم با او كنار بيايم.
اين اواخر نسبت به مهر و علاقه من به دو خواهرم حساس شده بود و مى گفت 
راضى نيستم حتى با آنها احوالپرسى كنى و... بالاخره از كوره در رفتم و تصميم 
گرفتم براى اينكه خيال خودم را راحت كنم. در فضاى مجازى با خانمى جوان 
آشنا شدم. نمى دانم چطور شد، تصميم گرفتم سفره دلم را پيش او باز كردم. 
اما از قضاياى روزگار، اين خانم معتاد بود و اصرار داشــت همديگر را ملاقات 
كنيم. اما زود به خودم آمدم و از لبه پرتگاه برگشتم. خيلى صادقانه همسرم را 
در جريان ماجرا قرار دادم. اما آتشى به پا شده كه نگو و نپرس. همسرم ديگر 
هيچ احترامى برايم قائل نبود، به حرف هايم گوش نمى داد براى اينكه كارم را 
تلافى كند، تهديدم مى كرد. چند روز قبل جر و بحث مان به كلانترى كشيده 
شــد و ما را به مركز مشاوره معرفى كردند. شهرزاد ضميرى، مشاور خانواده و 
مدرس مهارت هاى زندگى در اين باره به خط قرمز گفت: كانون كوچك و مهم 
خانواده به فرموده پيامبر بزرگوار اسلام محبوب ترين بناى عالم هستى است در 
صورتى مى تواند گرم، آرامش بخش و سازنده باشد كه نيازهاى اساسى اعضاى 
آن به ويژه زن و شوهر در آن به خوبى با هم در ارتباط باشند. وى افزود: اگر زن 
يا مردى مطمئن باشد كه همسرش او را دوست دارد و اين دوستى و علاقه را 
ببيند و بشنود كه يار زندگى اش به او احترام مى گذارد و در تنهايى و به ويژه در 
حضور ديگران سخن و رفتارش را ارزشمند مى داند از داشتن چنين همسفرى 

به خود مى بالد.
سرگرد شهرزاد ضميرى خاطرنشان كرد: زنان و مردان از نظر روان شناختى از جمله 
هويت مردانگى با احساس تكيه گاه بودن براى زن و فرزند و حامى، مشاور و مدير 
منظومه خانواده بودن با يكديگر تفاوت هايى دارند كه درك و شناخت اين تفاوت ها 
نيز براى بقاى زندگى ضرورى است. وى افزود: زنان در انتخاب همسر و در رضايت از 
او به عامل مديريت و اقتدار مرد بيشتر توجه مى كنند تا جاذبه هاى جسمانى. در اين 
ماجرا نيز همانطور كه مى بينيم زن جوان به اين اصل توجه داشته اما شوهر او بايد 
اسباب و لوازم اقتدار را در خود پرورش مى داد. ضميرى گفت: مردانگى به خردمندى 
و آثار آن از جمله شكيبايى در مشكلات، بردبارى، دورانديشى و خويشتن دارى (در 

خشم، هوس) و توان حل مسايل زندگى شناخته مى شود.
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دستگيرى پسر 16 ساله كه 
مى خواست با تلگرام ميلياردر شود

 خــط قرمز: رئيس 
پليــس فتــاى ويژه 
تهران  اســتان  شرق 
با اشــاره به خريد و 
در  كانال ها  فــروش 
اجتماعى  شبكه هاى 
گفت: اين اتفاق باعث 
شــده برخى كاربران 

بخصوص جوان ها و نوجوان ها دســت بــه هر ترفندى 
بزننــد تا اعضاى كانال خود را افزايش دهند و بتوانند آن 
را به قيمت خوبى بفروشــند.  سرهنگ محمدى با اشاره 
به دستگيرى متهم 16 ساله اى كه يك كانال مستهجن 
را مديريت مى كرد، گفت: كارشناسان پليس فتاى ويژه 
شرق استان تهران در پى رصد فضاى مجازى اين كانال را 
شناسايى كردند كه در آن موارد غير اخلاقى و مستهجن 
ترويج و منتشر مى شد. متهم نيزدر اعتراف هايش گفت: 
«با ايجاد كانــال و قرار دادن پســت هاى غيراخلاقى و 
مستهجن به دنبال بالا بردن اعضاى كانال بودم تا بتوانم 

كانالم را به فروش برسانم كه دستگيرشدم.»

كاميون 4 دانش آموز نيكشهرى 
را زيرگرفت

ايرنا: مديركل آموزش و پرورش سيستان و بلوچستان گفت: 
چهار دانش آموز دختر مقطع اول متوســطه صبح يكشنبه 
براثر سانحه رانندگى در مسير روستاى آپدوم از توابع بخش 
لاشــار نيكشهر جان خود را از دســت دادند و يك محصل 
نيز مجروح شــد. عليرضا نخعى اظهار داشت: يك دستگاه 
كاميون ساعت 6 و 40 دقيقه صبح يكشنبه در راه روستايى 
بخش لاشار نيكشهر واقع در جنوب سيستان و بلوچستان به 
شمارى از دانش آموزان در حين سوار شدن به خودروى يكى 
از والدين براى رفتن به مدرســه برخورد كرد. وى ادامه داد: 
بر اســاس اعلام مركز فوريت هاى پزشكى با توجه به شدت 
برخورد كاميون سه دانش آموز در دم جان خود را از دست 
دادند و 2 دانش آموز نيز مجروح شدند. وى افزود: يكى از 2 
دانش آموز مجروح در حين انتقال به بيمارستان فوت كرد و 

حال دانش آموز ديگر نيز وخيم گزارش شده است.

تولد عجيب ترين نوزاد 
در جنوب استان فارس 

 خط قرمز: نوزادى كه قلب و معده او در سمت راست قرار 
دارد در گراش متولد شده است.  دكتر فاطمه پورشمسى 
مســؤول مركز خدمات جامع ســلامت گراش و پزشك 
خانــواده اين نوزاد گفت: نوزاد پنج روزه اى براى معاينات 
3تا5 روزگى به مطب مراجعه كرد كه طى انجام معاينات 
كامل بدن، به قرارگيرى نوك قلب در سمت راست شك 
داشــتم و ســپس براى اطمينان صد درصد و اطلاع به 
خانواده، از قفسه سينه و شكم نوزاد عكس تهيه شد كه با 

مشاهده عكس، تشخيص تأييد شد.
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رئيس 
پليــس فتــاى ويژه 
تهران  اســتان  شرق 
با اشــاره به خريد و 
در  كانال ها  فــروش 
اجتماعى  شبكه هاى 
گفت: اين اتفاق باعث 
شــده برخى كاربران 

 خط قرمز: زن جوان و دايى همســرش كه در نقشه اى 

شوم پســر يك ساله و نيمه را كشتند تا راز رابطه شان 
پنهان باقى بماند پاى ميز محاكمه ايستادند. 

 رســيدگى به اين پرونده از عصر دوازدهم ارديبهشــت 

94 به دنبال شــكايت يك زن جوان در كلانترى پيشوا 

ورامين در دستور كار پليس قرار گرفت. زن 30 ساله به 

نام آرزو به پليس گفت: پســر يك ساله و نيمه ام به نام 

امين را در يكى از خيابان هاى پيشوا داخل پرايد گذاشته 

بودم تا خريد كنم اما وقتى بازگشــتم خبرى از پســرم 

نبود. گمان مى كنم يك نفر پسرم را دزديده است. تلاش 

براى پيدا كردن ســرنخى از پسربچه گمشده آغاز شده 

بود كه پليس در تحقيقــات مقدماتى به درگيرى هاى 

دنباله دار آرزو و شــوهرش خسرو پى برد و دريافت اين 

زوج مدتى اســت به شدت با هم درگير هستند. در اين 

بين زن جوان در حالى كه اشــك مى ريخت بار ديگر به 

كلانترى رفت و رازى را برملا كرد. وى گفت: من خودم 

پسرم را به دايى شــوهرم به نام پيام سپردم تا او را سر 
به نيست كند. 

بــه دنبال اظهارات تكان دهنده اين زن پيام 35ســاله 

بازداشــت شد و به قتل پسر بچه خردسال اعتراف كرد. 

وى گفت: از همان سال هاى اولى كه خسر و آرزو با هم 

ازدواج كردند مدام با هم درگير بودند. خسرو و آرزو در 

يــك خانه و جدا از هم زندگى مى كردند و من خيلى از 

روزها در غياب خواهرزاده ام بــه ديدن آرزو مى رفتم تا 
اينكه آرزو باردار شد. 

وقتى خسرو به اين ماجرا پى برد به آرزو مشكوك شد. 

به دنيا آمدن بچه هم اوضاع را بدتر كرد تا اينكه خسرو 

تصميم گرفت از پســربچه آزمايش DNA بگيرد. من 

وآرزو كه وحشت داشتيم تا راز ارتباط پنهانى مان برملا 

شــود تصميم گرفتيم تا پسربچه را سر به نيست كنيم. 

من پســربچه را كشتم و جنازه اش را به داخل يك چاه 
18 مترى در حاشيه ورامين انداختم.

با اطلاعاتى كه اين مرد به پليس داد بقاياى جنازه پسر 

خردسال از عمق چاه كشف شد و آرزو و پيام بازداشت 
شدند. 

در اين بين همســر آرزو كه به مواد مخدر اعتياد داشت 

فوت كرد. با مرگ اين مرد دادســتان براى آرزو و پيام 
درخواست مجازات كرد. 

آرزو درجلسه دادگاه گفت: من واقعاً نمى دانستم كه پيام 

قصد كشتن پســرم را دارد. او گفته بود امين را سر راه 
مى گذارد و يا او را به يك دلال مى فروشد. 

پيام نيز قتل را گردن گرفت و گفت: من از ترس آبرويم 

پســربچه را كشتم. دستمالى را دور گردنش پيچيدم تا 

خفه شــد. سپس جنازه اش را به چاه انداختم. من هيچ 

وقت فكر نمى كردم راز رابطه پنهانى ما فاش شود.

جنايت هولناك زن همراه با دايى شوهرش در ورامين

خط قرمز: اعضاى باندى كه با ســوراخ كردن 
ديوار بانكى در شهرســتان اسلام آباد غرب وارد 
آنجا شــده و حدود 200 ميليون تومان سرقت 
كرده بودند، دســتگير شــدند. صبح 11دى ماه 
امســال زمانى كه كاركنان بانك ملى شــعبه 
فرماندارى در شهرســتان اسلام آباد غرب راهى 
محل كارشان شدند به محض ورود به ساختمان 
بانك صحنه عجيبى را ديدند. ديوار پشتى بانك 

ســوراخ شــده بود و دزدان پس از ورود به داخل بانك گاوصندوق را تخريب كرده و همه 
پول هاى داخل آن را كه حدود 200ميليون تومان بود، سرقت كرده بودند. با گزارش اين 
ماجرا به پليس، تيمى از كارآگاهان راهى محل حادثه شدند و تحقيقات براى يافتن ردى 

از دزدان شروع شد. 
بررسى ها نشان مى داد كه سارقان پس از ورود به بانك با استفاده از دستگاه هوابرش اقدام 
به تخريب گاوصندوق كرده و پول  ها را دزديده اند. سرقت آن ها چنان حرفه اى و بدون برجا 
گذاشــتن رد و سرنخ انجام شــده بود كه مأموران حدس زدند با دزدانى سابقه دار روبه رو 
هستند.  آن ها در ادامه تحقيقات به سرنخ هايى دست يافتند كه نشان مى داد اعضاى اين 
باند پيش از اين نيز در شهرهاى ديگر ازجمله شمال كشور دست به سرقت هاى مشابه زده 
و شبانه با سوراخ كردن ديوار وارد بانك شده و اقدام به سرقت پول ها كرده بودند. در ادامه 
هويت يكى از دزدان شناســايى شد و كارآگاهان با زيرنظر گرفتن وى موفق به شناسايى 

همدستان او شدند. 
به گفته فرمانده انتظامى اســلام  آبادغرب، ســارقان براى اينكه كسى متوجه آن ها نشود، 
ســرقت را در روز جمعه و با استفاده از تعطيلى بانك انجام داده بودند كه تاكنون 5نفر از 

آن ها دستگير شده و به جرم خود اعتراف كرده اند.

خط قرمز- ميلاد شــكرى: براى آخرين بار به 
چشمان پدرم نگاه كردم، ديگر باورم نمى شد اين 
همان پدرى بود كه هميشــه برايم شعر مى خواند 
و مى گفــت دختــرم را به هر كســى نمى دهم. 
نمى دانســتم پدرى كه هميشه مى گفت مال دنيا 
چرك كف دسته چرا به يك باره تغيير عقيده داد و 
با ديدن شهاب و وضعيت مالى خوب پدرش، پول 

همه دين و دنياى پدرم شد.  
هر چه ســعى كردم به پــدرم تفهيم كنم كه دلم 

نمى خواهد با شــهاب ازدواج كنم و اصلاً او را دوســت ندارم ، گوش پدرم به اين حرف ها 
بدهكار نبود. تنها حرفى كه هميشــه بر آن تأكيد مى كرد اين بود كه عشق و علاقه بعد از 

ازدواج به وجود مى آيد.
اما شهاب اصلاً به من توجه نمى كرد.  اين اواخر متوجه رفتارهاى مشكوك او شده بودم. زود 

مى رفت و دير مى آمد. 
يك روز در عين ناباورى ديدم شهاب وارد خانه همسايه طبقه پايينى شد. وقتى موضوع را 
با او در ميان گذاشــتم بى هيچ رودربايســتى گفت من تو را دوست ندارم و فقط به خاطر 

توصيه هاى مادرم با تو ازدواج كردم. من عاشق دختر همسايه هستم. 
آخرين بارى كه به چشــم پدرم نگاه كردم زمانى بود كه پدرم شــرمنده اصرار هايش براى 

ازدواج من با چنين مردى شده بود. 
آخرين بارى كه به چشــم پدرم با همان محبت دخترانه نگاه كردم زمانى بود كه شــهاب 
چاقويش را در شــكم پدرم فرو برد و من با دســتانم مى خواستم جلوى خونى را كه ازبدن 
پدرم مى جوشيد بگيرم... پدرم قربانى چاقوى دامادى شد كه فكر مى كرد چون پولدار است 

حتماً آدم حسابى است!

قتل پدرزن به دست داماد ثروتمند خيانتكاردستبرد 200 ميليون تومانى به بانك با سوراخ كردن ديوار

 اعضاى باندى كه با ســوراخ كردن 
ديوار بانكى در شهرســتان اسلام آباد غرب وارد 
 ميليون تومان سرقت 
دى ماه 
امســال زمانى كه كاركنان بانك ملى شــعبه 
فرماندارى در شهرســتان اسلام آباد غرب راهى 
محل كارشان شدند به محض ورود به ساختمان 
بانك صحنه عجيبى را ديدند. ديوار پشتى بانك 

 براى آخرين بار به 
چشمان پدرم نگاه كردم، ديگر باورم نمى شد اين 
همان پدرى بود كه هميشــه برايم شعر مى خواند 
و مى گفــت دختــرم را به هر كســى نمى دهم. 
نمى دانســتم پدرى كه هميشه مى گفت مال دنيا 
چرك كف دسته چرا به يك باره تغيير عقيده داد و 
با ديدن شهاب و وضعيت مالى خوب پدرش، پول 



دلیلی ندارد کی روش و برانکو نشستی داشته باشند

تاج: باشگاه های بدهکار حق قرارداد با خارجی ها را ندارند
 رئیــس فدراســیون فوتبال 
تأکید کــرد، باشــگاه های 
بدهکار تا زمان تسویه حساب 
با طلبکاران خود حق ندارند با 
بازیکنان و مربیان خارجی قرارداد امضا کنند. 
مهدی تاج  با اشاره به وضعیت کمپ تیم های 
ملی تصریح کرد: ما در حال حاضر سه زمین در 
اختیار داریم. دوستان سعی می کنند که زمین 
شــماره یک کمپ را هرچه سریع تر در اختیار 
تیم ملی قرار دهند، چــون اولویت اول ما تیم 
ملی است. زمین کمپ تیم ملی در حال حاضر 
آماده کشت است تا تیم کی روش پس از عید 
بتواند تمریناتــش را در این زمین برگزار کند. 
تیم ملی ابتدا به ارمنستان خواهد رفت و بعد 
از دو مسابقه ای که در رقابت های مقدماتی جام 
جهانی دارد، می تواند از این زمین استفاده کند.

*هشدار عجیب فیفا
رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به سؤال یکی 
از خبرنگاران مبنی بر اینکه چه فکری به حال 
تیم های بدهکار حاضر در لیگ برتر کرده اید، 
گفت: سؤال خوبی است. در حال حاضر تیم های 
بدهکار دو نوع هستند. بدهکاری برخی از آنها 
به بازیکنان داخلی اســت و بدهکاری برخی 
دیگر به بازیکنــان و حتی مربیــان خارجی. 
ما ســعی می کنیم بدهکاری تیم های مان به 
بازیکنان داخلی در سه چهار سال صفر شود و 
به این تیم ها الزام کردیم که نباید بدهی داشته 
باشــند. فیفا اصرار دارد کــه تیم های بدهکار 
نمی توانند حتی در لیگ برتر هم بازی کنند، 
اما ما نمی توانیم این کار را انجام دهیم، چون 
اگر اجازه حضور تیم های بدهکار را در لیگ برتر 
ندهیم شاید حتی دیگر دو تیم هم در لیگ برتر 
نباشند! ما اگر لیگ برتر نداشته باشیم نمی توان  
تیم ملی پویایی هم در اختیارمان باشد. ما باید 
به تدریج بدهی تیم های مــان را صاف کنیم تا 

قطار فوتبال در کشورمان متوقف نشود.

* راه اندازی TMS داخلی
تاج تصریح کرد: مــا الان در همه زمینه ها تیم 
اول آسیا هستیم، اما باید در خصوص )بدهی 
باشــگاه ها( فکر جدی کنیــم. در حال حاضر 
همه پرونده های بازیکنــان در کمیته تعیین 

وضعیت فدراســیون فوتبال در حال پیگیری 
است. ما به تیم هایی که بدهی دارند الزام کردیم 
که از این پس نه مربی و نــه بازیکن خارجی 
نمی توانند جذب کنند. همچنین با راه اندازی 
TMS داخلی کمک زیادی به تیم های بدهکار 
می کنیم. تیم اســتقلال تهران در حال حاضر 

یک میلیــارد تومان به بازیکنــان بدهکارش 
داده و همچنیــن 100 هــزار دلار نیز هزینه 
بازیکنان خارجی ســابقش کرده اســت. تیم  
پرســپولیس نیز در این زمینه کارهای خوبی 

انجام داده است.

*اوضاع بد مشهدی ها
وی همچنین یادآور شــد: در حال حاضر تنها 
نگرانی ما از بابت تیم های راه آهن، سیاه جامگان 
و پدیده اســت که بدهی های اینهــا می تواند 
نگران کننده باشد، اما خوشبختانه بقیه تیم ها 
اقدامات خوبی در این زمینه انجام داده اند که 

فدراسیون فوتبال هم به آنها کمک می کند، اما 
مقصر و عامل اصلی این مشــکلات باشگاه ها 
هستند. اگر فیفا آنها را جریمه کند و یا محکوم 
به کسر امتیاز شوند خودشان آسیب می بینند 
و ما هم مجبوریم که ایــن جریمه ها را اعمال 

کنیم.
* دایه مهربان تر از مادر

رئیس فدراسیون فوتبال درباره بحث اختلاف 
باشــگاه ها با بازیکنان تیم ملــی و ادامه این 
موضوع که شــاید باعث شــود تعــدادی از 
ملی پوشــان به این تیم دعوت نشوند، گفت: 

همــه اقدامــات لازم در این مورد از ســوی 
فدراسیون فوتبال انجام شــد و هیچ مشکلی 
پیش نخواهد آمد. البتــه باید بگویم اختلاف 
بین باشــگاه ها و تیم ملی در همه دنیا وجود 
داشته و خواهد داشت و نمی شود به این مساله 
پایان داد، اما با برنامه ریزی مدون سعی کردیم 
که مقابل اتفاقــات تدبیر به خــرج دهیم. به 
هر حال یکســری حرف های بی جا زده شد و 
افرادی دایه مهربان تر از مادر شــده و با روزی 
پنج مصاحبــه به دنبال دلســوزی در فوتبال 
ایران بودند، اما فدراســیون با تدبیر وارد این 
قضیه شد و به همه چیز پایان داد. البته باشگاه 
پرســپولیس هم خیلی خــوب در این زمینه 

مدیریت کرد و به قضایا خاتمه داد.
*بی خیال فیفادی

تاج همچنین خاطر نشان کرد: ان شاءالله طی 
سه چهار روز آینده نفرات دعوت شده به اردوی 
تیم ملی مشخص خواهند شد و بهترین ها به 
اردو دعوت می شــوند. دیگر قرار نیست طبق 
فیفا دی عمل کنیم، بلکه به همان برنامه ریزی 
از قبل انجام شده و پلنی که داده بودیم عمل 
خواهیم کرد و همه دســت به دســت هم و با 
حمایتی که از تیم ملی صورت خواهد گرفت، 
بتوانیم هرچه زودتر صعودمان را به جام جهانی 

قطعی کنیم.
*نشست برانکو و کی روش

وی در واکنش به این سؤال که آیا بهتر نیست 
با نشســت دو نفره بین برانکــو و کی روش  به 
اختــلاف آنها به طــور کل پایــان داد، گفت:  
همان طور که گفتم اختلاف باشــگاه ها با تیم 
ملی حل شد و به نتیجه مشخص رسید. دلیلی 
ندارد که بخواهیم چنین نشســتی را برگزار 
کنیم. هر برنامه ای که باید عملی شــود اتفاق 
می افتد و همه چیز طبق قوانین و ضوابط اجرا 
می شود. با ابلاغی که از ســوی مسوولان بالا 
دست می شــود همه برنامه طبق روند قبلی 

انجام می شود.

 تمدید قرار داد پرسپولیس
 با مردانش

ورزش: پرسپولیس بر اساس فهرست مندرج در سایت سازمان لیگ، 
قراردادش در پایان لیگ امســال با جلال حسینی، کمال کامیابی نیا 
وسروش رفیعی تمام می شــود البته بعید است پرسپولیس برای سال 
آینده با این 3 به توافق نرسیده باشد و گفته می شود با هر 3 هم توافق 
کرده اما نحوه قرار داد هنوزرسما در سایت سازمان لیگ  ثبت نشده است.
*یک ساله/ رامین رضاییان، شــهاب کرمی، صادق محرمی، فرشاد 
احمدزاده، محسن ربیع خواه، محسن مســلمان، محمد آرام طبع، 

مهدی طارمی، وحید امیری ورادوشویچ
*2 ســال دیگر/ حســین ماهینی، ســامان نریمان جهان، احسان 

علوان زاده، حامد آقایی
*3 سال دیگر/ علی علیپور

*4 سال دیگر/ بیرانوند، کرملا چعب و درویش وند
ضمناً پرسپولیس برای سال آینده به جز این 18 نفر، احمد نور اللهی 

و عالیشاه را هم دارد.

 عباسی: دو سال به دنبال میثاقیان 
بودیم

ورزش: مدیرعامل سیاه جامگان می گوید در دوفصل اخیر به دنبال 
اکبر میثاقیان بوده اند و هر بار به دلیل قراداد این مربی نتوانستند وی 
را به خدمت بگیرند.  علی عباسی گفت: در این باره باید بگویم خداداد 
عزیزی زحمات زیادی برای تیم کشید و تلاش خود را به کار بست، 
پیش از این نیز در دو دوره به دنبال آقای میثاقیان بودیم اما به دلیل 
اینکه ایشــان به تیم های دیگری تعهد داشت نمی توانستیم او را به 
خدمت بگیریم. ابتدا سال گذشته و پس از خروج رسول خطیبی از 
تیم به دنبال میثاقیان بودیم که ایشــان با تیم خونه به خونه قرارداد 
داشت و بار دوم نیز امســال بود که وی در خدمت تیم بادران بود. او 
ادامه داد: در نیم فصل که آقای میثاقیان از تیم سابق خود جدا شده 
بود تصمیم داشــتیم وی را به خدمت بگیریم که خداداد ترجیح داد 

خود سرمربیگری تیم را برعهده بگیرد. 

عالیشاه و نوراللهی در انتظار تصمیم 
تراکتور

ورزش:  احمد نوراللهی و امید عالیشاه، دو بازیکن سابق پرسپولیس 
که برای پشت سر گذاشــتن دوران ســربازی راهی تراکتورسازی 
شدند، اکنون با توجه به محرومیت این تیم قادر به حضور در ترکیب 
سرخپوشان تبریزی نیســتند و تنها به تمرین در کنار این تیم می 
پردازند.  با توجه به اینکه تراکتورسازی از پنجره نقل و انتقالاتی فصل 
آینده نیز محروم شــده و قادر به حضور در آن نیست، وضعیت این 
بازیکنان اکنون به علامت سوال بزرگی تبدیل شده و آنها به دنبال این 

هستند تا وضعیت شان برای فصل آینده مشخص شود.
در این بین گفته می شود مسوولان تراکتورسازی به دنبال این هستند 
تا در فصل آینده با اعلام عدم نیاز نسبت به این دو بازیکن سرباز خود، 

شرایط حضور آنها در تیمی دیگر و بازی کردن شان را فراهم کنند. 

ناصری: سیاه جامگان به روزهای 
خوبش بازگشته

ورزش: دروازه بان موفق سیاه جامگان در بازی برابر استقلال درباره 
این بازی می گوید بدون اســترس در میدان حاضر شدیم و همین 
موضوع باعث شد تا بتوانیم از حریف خود امتیاز بگیریم. محمد ناصری 
در خصوص دیدار تیم های سیاه جامگان و استقلال و تساوی در این 
دیدار گفت: از اینکه توانستیم با یک بازی خوب و بدون استرس یک 
امتیاز از خانه حریف دشت کنیم خوشحالیم. دوست داشتم در این 
بازی علاوه بر ایجاد شرایط مناسب باتوجه به امتیازی که کسب کردیم 
کلین شیت هم می کردم که نشد. این تیم به روزهای خوبش بازگشته 
و امیدوار به نگه داشتن سهمیه استان را با همین نتایج خوب هستیم. 

جشنواره گل تیم ملی ساحلی در مالزی 
ورزش: تیم ملی فوتبال ساحلی ایران در اولین بازی خود تیم مالزی 
میزبان بازی ها را با 14 گل شکست داد. دومین دیدار ایران در برابر 
افغانستان خواهد بود که دو بازی خود را با پیروزی پشت سر گذاشته 
است. مسابقات قهرمانی آسیا از 14 اسفند در مالزی آغاز شده و تا 21 
اسفند ادامه خواهد داشت. با پایان بازی ها سه تیم برتر به مسابقات 

جام جهانی معرفی خواهند شد.
گل های تیم ملی در این بازی توسط فرید بلوک باشی )4 گل(، محمد 
علی مختاری )4 گل(،مسلم مسیگر )2 گل(  سید علی ناظم،حمید 

بهزاد پور، مصطفی کیانی، محمد احمد زاده )1 گل( به ثمر رسید.

مدیر تیم سیاه جامگان: قرار نیست 
کادر فنی پول بگیرد

ورزش: آرمین رهبر ، مدیر تیم فوتبال ســیاه جامگان درباره مبالغ 
قرارداد کادر فنی این تیم گفت: جمعی که به عنوان کادر فنی به تیم 
سیاه جامگان  اضافه شدند هدفی جز کمک به نماینده خراسان و اکبر 
میثاقیان نداشتند و بنای همه به کار رایگان برای نگه داشتن این تیم 
در لیگ برتر است. وی افزود: برای همین، قراردادهای تمامی اعضای 
کادر فنی بدون مبلغ و به صورت ســفید به هیأت فوتبال ارائه شد تا 
ثبت شود، اما برای این کار منع قانونی وجود داشت و بایستی حتما 
مبلغی به عنوان حق الزحمه در آن قید می شد. رهبر ادامه داد: وقتی 
تصمیم بر این شد که کار، رایگان انجام شود؛ این قضیه را پذیرفتیم 
که قرار نیســت پولی دریافت کنیم، بنابر این برای پولی که دریافت 
نمی شود، مالیاتی هم نباید پرداخت شود، ولی بالاجبار مبلغ کمی را 
ثبت کردیم تا مشمول مالیات نشود. مدیر تیم فوتبال سیاه جامگان 
ادامه داد: مبالغ منتشر شده در سایت سازمان لیگ گرچه مبالغ ثبت 
شده در آن سازمان است، اما چشمداشتی به پرداختش نداریم و به 

خاطر عمل به قانون در قرارداد قید کردیم.

ویسی: درباره جذب جباروف اشتباه از 
من بود!

ورزش: ویسی ، ســرمربی ســپاهان بعد از برتری تیمش در دربی 
اصفهان گفت: با توجه به شرایطی که داشتیم بیشتر از این نمی شد 
شرمنده هواداران شویم و به آنها بدهکار بودیم. باید دربی را می بردیم 
و بچه ها تمام آن چیزهایی که می خواستیم را انجام دادند. وی در باره 
وضعیت جباروف گفت: اگر از جبــاروف ناراضی بودم اصلا او را بازی 

نمی دادم. همانجا گفتم اشتباه از من بود. 

ضد حمله

اعتصاب آبی ها به خاطر پول
ورزش: بازیکنان اســتقلال یک روز پس از تساوی برابر ســیاه جامگان بعد از جلسه با 
منصوریان به صورت دسته جمعی محل تمرین را ترک کردند تا این شائبه به وجود بیاید 
که بازیکنان این تیم از پرداخت نشدن مطالباتشان ناراحت هستند و حاضر نیستند در 
تمرینات شرکت کنند.  هرچند رسانه رسمی باشگاه استقلال خبر اعتصاب بازیکنان این 
تیم را تکذیب کرده است اما آنچه مسلم اســت بازیکنان این تیم در روزهای گذشته به 
شدت از مسائل مالی ناراحت بودند چراکه با گذشت 8 هفته از آغاز نیم فصل دوم لیگ برتر 
هنوز آنها پولی دریافت نکرده اند. سرپرست باشگاه استقلال تایید می کند که بازیکنان این 
تیم از مشکلات مالی ناراحت هستند. نصرالله عبداللهی گفت: نمی توانم کتمان کنم که 
بازیکنان استقلال از مشکلات مالی ناراحت هستند و امروز مناسب بود که بنشینند و درد 
دل هایشان را بگویند. آنها با مسوولان کادرفنی در مورد مسائل مختلف صحبت کردند و 
حرف هایشان را زدند. او در پایان گفت: البته این را بگویم که استقلالی ها اعتصاب نکردند 
و ما در تیم مان اعتصاب نداریم. آنها ناراحت هستند و باید به مشکلاتشان رسیدگی شود.

عزیزی: حاصل زحماتم را با بازی  های زیبا 
همان موقع گرفتم

فارس: سرمربی سابق تیم فوتبال سیاه جامگان گفت: من بازی سیاه جامگان با استقلال 
را ندیدم ولی اگر تیم سابقم استقلال را می برد دلیل توانایی بود که در آنها وجود دارد. 
خداداد عزیزی در خصوص اینکه اکبر میثاقیان اعلام کرد در گرفتن این امتیاز خداداد 
عزیزی و کادر فنی سابق تاثیرگذار بودند، گفت: تیم ما تیم خوبی بود و فکر می کنم از 
لحاظ فنی نسبت به تیم های پایین جدول عملکرد قابل قبولی داشت. به نظرم نفرات 
سیاه جامگان از تیم های دیگر پایین جدول بهتر هستند ولی همانطور که بارها اشاره 
کردم مشکلات اجازه نمی داد ما نتیجه بگیریم. عزیزی افزود: زمانی که من در تیم حضور 
داشتم، واقعاً خوب بازی می کردیم و به گفته خود بازیکنان آن ها تمرکز نداشتند، من 
تیم را لایق سقوط نمی دانم و فکر می کنم اگر هم کاری انجام داده باشیم، همان زمان که 

مقابل تیم های بالای جدول خوب فوتبال بازی کردیم، نتیجه اش را گرفتیم. 14

تلگرامی

1

    سایت ســازمان لیگ مبالغ قرارداد کادر فنی جدید سیاه جامگان را 145 
میلیون تومان اعلام کرد.

    بسیاری از فوتبالیست های مشهور آمریکا به خاطر اقدامات نژاد پرستانه 
پلیس سرود ملی آمریکا را در محافل بین المللی تحریم کردند تا  فدراسیون 

فوتبال آمریکا مجبور شود قانونی جدید را وضع کند.
    پسر جوان یکی از مدیران بلند پایه فدراسیون فوتبال ایران دستگیر شد.

     پرسپولیس امسال به شکلی بی سابقه یا حداقل کم سابقه ای با 
3 بازیکن تیم خود یعنی علیرضا بیرانوند،رضا کرملا چعب وابوالفضل 

درویش وند تا سال 1400 قرار داد بسته است .
    مگویان ، مدافع ارمنستانی تیم فوتبال استقلال نمی تواند تیمش را در دیدار 

مقابل سایپا هم همراهی کند. 

    بخشی از قسمت شمال شرقی مجموعه ورزشی آزادی تهران دچار 
آتش سوزی شد اما این آتش سوزی بلافاصله مهار شد.

  محسنی اژه ای ، سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری درباره بازداشت یکی 
از مدیران سابق پرسپولیس گفت: نوع اتهام این فرد را نمی توانم بگویم. قرار نهایی 

برای این پرونده صادر نشده و در مرحله تحقیقات مقدماتی است.
   کی روش رسماً از لیست کاندیداهای سرمربیگری آفریقای جنوبی 

خارج شد!
   کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال از محرومیت محمد عباس زاده، مهاجم 

تیم نساجی مازندران تا اطلاع ثانوی خبر داد.
   ســلطانی فر، وزیر ورزش اعلام کرد: مجلس کمک به استقلال و 
پرسپولیس را ممنوع کرده و یک ریال هم نمی توانیم به تیم های لیگ 

برتر کمک کنیم.
   سوشا مکانی دروازه بان تیم استروم گودســت نروژ در بازی دوستانه تیمش 
مقابل یک تیم نروژی کلین شیت کرد. او در بازی مقابل دیناموکیف هم فیکس بود.

    خــوان ماتا آماده اســت که قــرارداد جدیدی را با باشــگاه 
منچستریونایتد منعقد کند.  

    در فاصله ساعاتی مانده به بازی نفت و پرسپولیس،یک قلاده سگ از محوطه 
بیرونی ورزشگاه تختی داخل شــد و به ناگهان به ســمت یکی از تماشاگران 

پرسپولیس که در آنجا حضور داشت دوید.
    مارکا ادعا کرد: حقوق پیشــنهادی بارسلونا به مسی سالانه 35 
میلیون یورو خالص است و فوق ستاره آرژانتینی موافقت خود را با این 

رقم اعلام کرده است.   

شمسایی:با مالدینی 
و گیگز حسابی رفیق 

شدم
ورزش: وحید شمسایی برای دومین 
بار به تیم ستارگان جهان دعوت شد و 
در کنار بازیکنانی همچون فالکائو، رایان 

گیگز و مالدینی در لبنان به مصاف بانک 
بیروت رفت. شمسایی در این بازی پنج گل به ثمر رساند و سه پاس گل هم داد. وی 
در مورد هم بازی شدن با ستاره ها گفت: فالکائو که رفیق قدیمی ام بوده و با او به مرور 
خاطرات می پرداختیم، اما گیگز و مالدینی شناختی از من نداشتند. با این حال رفته 
رفته با هم رفیق شدیم. فکر می کنم با ارتباطی که در حاشیه این بازی ها کسب کردم 
می توانم تورنمنتی مشابه با حضور  ستاره هایی مثل گیگز، مالدینی و فالکائو در ایران 

برگزار کنم. کمی ایتالیایی بلد بودم و با مالدینی ارتباط گرفتم. 

بازگشت رضاییان به 
تمرین پرسپولیس 

قدس آنلاین: پس از اینکه در اردوی 
پرسپولیس بین رامین رضاییان و علی 
علیپور درگیری ایجاد شد؛ کادر فنی 
رضاییان را در اختیار باشگاه قرار داد 
تا در مورد او تصمیم گیــری کند. روز 

گذشته رامین به باشگاه رفت و در خصوص اتفاقات به وجود آمده در دبی توضیح 
داد. کمیته انضباطی باشگاه پرسپولیس در همین رابطه تصمیم گرفت که بین 
15 تا 20 درصد از قرار داد این بازیکن به عنوان جریمه کسر شود. همچنین از 
طرف دیگر مسوولان باشگاه در تلاش هستند که برانکو این بازیکن را ببخشد 
تا بتواند به تمریناتش ادامه دهد. اتفاقی که احتمالا بعد از بازی با نفت خواهد 
افتاد ولی بازگشت او به لیست 18 نفره و ترکیب همچنان بعید به نظر می رسد!
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جواد رستم زاده: پرســپولیس در روزی که با نیمی از 
ترکیب اصلی به مصاف نفت تهران رفته بود موفق شد با 
نتیجه دو بر صفر پیروز شود و ســه امتیاز را در حساس 
ترین مقطع فصل به دست آورد. در این بازی دقیقه 4 ، 
نفت با اخراج گلرش ده نفره شد تا دایی دست به تعویض 
مبعلی بزند و دستور تجمع در زمین خودش را بدهد. با 
این اتفاق پرســپولیس با یک بازیکن بیشتر به در بسته 
خورد. فقط محمد قاضی از میانه میدان رد می شد و 8 نفر 
در هجده قدم نفت درگیرانه دفاع می کردند. سفیدپوشان 
برانکو یکی دو باری از لایه های دفاعی نفت عبور کردند 
و حتی یک بار هم توسط علیپور توپ را به تیر کوبیدند 
اما نیمه اول صفر بر صفر تمام شد. در نیمه دوم داستان 
همان بود.  نفت چشم به ضدحمله ها داشت و پرسپولیس 
در پی روزنه ای برای کامیابی. سانتر از جناحین و نفوذ 
از قلب دفاع که جواب نداد پرسپولیسی ها رو به شوت از 
راه دور آوردند. کاری که سروش رفیعی دقیقه 57 عالی 
انجام داد تا قفل دروازه نفت باز شود. پس از این گل نفت 
به طور غریزی جلو کشــید و دایی با آوردن شهباززاده 
عملا رو به بازی مستقیم آورد. همین جلوکشیدن نفت 
باعث شد تا سرانجام طارمی روی یک نفوذ انفرادی گل 
دوم را دقیقه 86 به ثمر برساند و کار نفت را یکسره کند. 
پرسپولیس با این پیروزی  فاصله اش را با تراکتورسازی 

به 8 امتیاز رساند . 53 امتیاز در 23 بازی، رکورد شگفت 
انگیزی برای پرسپولیس برانکوست. هیچ تیمی در تاریخ 
لیگ،  نتوانسته رکوردی بهتر از میانگین 2.3 امتیاز در هر 
بازی ثبت کند و در 23 بازی ابتدایی، به اندازه سرخ های 
پایتخت امتیاز بگیرد. پرسپولیســی ها فقط با 4 برد در 
7 بازی باقی مانده، می توانند رکــورد بهترین قهرمانی 
تاریخ لیگ را جابجا کنند. امــا در دیگر بازی دیروز هم 
دربی اصفهان را سپاهان با نتیجه دو بریک به سود خود 

خاتمه داد.

برانکو: بردی بزرگ را بدست آوردیم
برانکو در نشست خبری گفت: یک برد بسیار مهم و بزرگ 
کسب کردیم. برای نفت احترام زیادی قائل هستم .وی 
ادامه داد با این حال کار در دیدارهای بعدی ما در آسیا 
ســخت اســت. در کنفرانس خبری گفتم هیچ بهانه و 
توجیهی به خاطر محرومیت برخی بازیکنان مان نداریم. 
وی افزود: طبیعتا اخراج بازیکن تیم حریف، بازی آن ها 
و بازی ما را به هم ریخــت اما با یک بازیکن اضافه خیلی 
خوب توانســتیم بازی را اداره کنیم. صبورانه در کارمان 
مســتمر بودیم و در نیمه دوم دقت پاس هایمان را بالا 
بردیم. همه این ها علی رغم اینکه زمین کیفیت مطلوبی 

نداشت، اتفاق افتاد.

سپاهان دربی اصفهان را برد
نفت، پرسپولیس را بالاتر کشید

ورزشـــی

سیاه جامگان  عیار استقلال را نشان داد
کدام ضد فوتبال؟

حمیدرضاعرب: تعابیری که شــیوه های تاکتیکی ســیاه جامگان 
در بازی بیرون خانــه اش مقابل آبــی های پایتخت می شــود، هیچ 
سنخیتی با واقعیت ها ندارد. پس از بازی پرسش هایی از سوی برخی 
نماینده های رسانه ها از بازیکنان و مربیان سیاه جامگان شد که نشان 
می داد تاکتیک های دفاعی ســیاه جامگان در دقایقی از این بازی به 
مذاق برخی خوش نیامــده. حتی از واژه ضدفوتبال بهره گرفته شــد. 
واژه ای که مشخص نیست براساس چه استدلال و منطقی وارد ادبیات 
فوتبال ایران شده اســت. آیا دفاع کردن در فوتبال تاکتیک نیست که 
برخی از آن به عنوان ضدفوتبــال یادمی کنند؟ آیــا تیمی با ظرفیت 
سیاه جامگان و شــرایط بغرنجی که در انتهای جدول دارد، حتما باید 
در تهران گلباران شود تا مورد تحســین بعضی ها قراربگیرد؟ این چه 
فلسفه ای است؟ آنچه از ســیاه جامگان مقابل استقلال دیدیم نه تنها 
ضدفوتبال نبود، بلکه خود فوتبال بود. همه آن چیزهایی که باید باشد 

و همه آن تاکتیک هایی که باید در بازی بیرون خانه ارایه می شد. 
اکبرمیثاقیان و شاگردانش نه تنها شایســته نکوهش نیستند، بلکه باید 
آن ها را به تحسین واداشــت که درتهران مقابل تیمی که از نظر بازیکن، 
امکانات و تماشاگر فرسنگ ها جلوتر از سیاه جامگان قراردارد، یک برصفر 
جلو می افتد، حتی تا آستانه به ثمر رســاندن گل دوم هم پیش می رود و 
دست آخر روی یک پنالتی مغلوب حریف می شود. آن هم پنالتی که می 
توانست به ضرر این تیم گرفته نشود اما سخت گیری داور نه چندان مسلط 
آن بازی در نهایت نماینده مشهد را از رسیدن به تمام امتیازهای این بازی 
محروم کرد. حال تصور کنید اگر بازیکنانی که در ید منصوریان هستند را 
سیاه جامگان داشت. آیا اکبرمیثاقیان بازهم از تیمش می خواست در دقایق 

پایانی دفاع کند؟ هرگز. 
بی تردید اگر پتانسیل تیم ســیاه جامگان با استقلالی ها برابری می کرد 

شاید آن ها با تعداد گل های چشمگیر از پس استقلال هم بر می آمدند .
تیم منصوریان در این میدان عمیقا دســت وپا بســته بود و به خصوص 
درعملیات هجومی به حدی ضعیف کار کرد که شاید نتیجه بازی با سایپا 

نیز که چهارشنبه برگزار می شود تحت الشعاع این ضعف ها قراربگیرد. 
بی هیچ اغراقی استقلال شنبه شب آن تیمی نبود که انتظارش را داشتیم 
و این سیاه جامگان بود که توانست تفکراتش را بر استقلال دیکته کند و به 
آنچه می خواهد دست یابد. غیرازاین هم نمی شد توقعی از تیمی داشت که 

برای سقوط نکردن درحال جنگ و پیکار است.

یادداشت



 به دليل نبود اسپانسر و حمايت هاى لازم

ملى پوشان پرورش اندام خراسان رضوى آب مى شوند 
ورزش: پرورش اندام از جمله رشته هاى پر طرفدار و جذاب 
در بين نوجوانان و جوانانى است كه سوداى فتح سكوهاى 
قهرمانى مســابقات مختلف با داشــتن عضلاتى حجيم و 
تراشيده شده دارند. كم هم نيســتند جوانانى كه رنج بالا و 
پايين كردن چند صد كيلو وزنه در روز را به جان مى خرند 
تا بلكه در آينده برسند به مسترى و قهرمانى هاى رنگارنگ 
در ميادين بين المللى. در پرورش اندام خراسان نيز هستند 
و بودند ورزشكارانى كه اين راه را به خوبى طى كردند و حتى 
شهرتى جهانى براى خود دست و پا كردند. اما شرايط اكنون 
به گونه اى ديگر است. پرورش اندام خراسان گويا ديگر فروغ 
گذشته را ندارد. تعداد ملى پوشانش رو به كاهش است اخبار 
ناخوشايندى از گوشه و كنار اين ورزش پر طرفدار به گوش 

مى رسد كه در حد و اندازه هاى آن نيست.

*مراكز فروش مكمل ها نظارت نمى شوند
سامان سرابى، دبير كميته فنى فدراســيون پرورش اندام 
در اين خصوص مى گويــد: اين خيلى خوب اســت كه در 
ورزش پرورش اندام استعدادها خودشان پيدا مى شوند و در 
مسابقات و عرصه هاى مختلف ديده مى شوند اما ماندگارى 
آنها و تداوم افتخار آفرينى شان منوط به حمايت هايى است 
كه برنامه اى براى آن وجود نــدارد. در ورزش پرورش اندام 
بحث مالى اهميت زيادى دارد هرچه كه به يك ورزشــكار 
تشــويق نامه بدهيم و تقديــر كنيم انگيــزه چندانى به او 
نمى دهد كه كمك مالى به او بشود. دبير سابق هيأت پرورش 
اندام خراســان رضوى در ادامه افزود: 8 ســال مسؤوليت 
دبيرى هيأت استان را بر عهده داشتم در اين مدت مسؤولان 
هيأت همواره به دنبال اين بودند كه به هر طريقى حمايت 
اسپانسرهاى مختلف از ورزشكاران مطرح را جلب كنند تا 
انگيزه آنها براى كسب موفقيت بيشــتر روز به روز بيشتر و 
بيشتر شــود.ضمن اينكه بحث ميزبانى از مسابقات سطح 
بالاى كشورى نيز بحث جدى به نظر مى رسد كه با گرفتن 
ميزبانى مسابقات مى توان به افزايش انگيزه جوانان علاقه مند 

به اين رشته كمك بزرگى كرد.
قهرمان پرورش اندام آســيا همچنيــن در خصوص رواج 
مكمل هاى مختلف در بين ورزشكاران اين رشته گفت: به 
هيچ وجه منكر اين موضوع نيستم و پرورش اندام با مكمل 

عجين است اما نه هر مكملى. مكملى كه سالم باشد. مراكز 
فروش مكمل ها از حيطه كلى نظارت خارج شده اند و خيلى 
از آنها سال هاست غير قانونى فعاليت مى كنند كسى هم به 
كار آنها كارى ندارد. در حالى كه فروش مكمل ها طبق قانون 

بايد در داروخانه ها باشد.

*نمره پرورش اندام استان؛16
محمد رضا تبريزى نورى، ســرمربى باشگاه خانه ورزش در 
خصوص شــرايط ورزش پرورش اندام در خراسان رضوى 
گفت: ورزش خراسان رضوى در مجموع نسبت به سال هاى 
گذشته پيشــرفت قابل توجهى نداشــته، به ويژه اين كه 

قهرمان ملى پوش نسبت به سال هاى گذشته كمتر داريم. 
ســال هاى قبل در تمامى رشــته هاى ورزشى مخصوصا 
پرورش اندام خراســان رضــوى در تيم هــاى ملى حضور 
پررنگ ترى داشــت كه در حال حاضر از وضعيت مناسبى 

برخوردار نيست.
قهرمان پرورش اندام جهان ادامه داد: من به ورزش خراسان 
رضوى نمره 14 و به هيأت پرورش اندام اســتان نمره 16 

مى دهم. 
وى يادآورشــد: اين ورزش نياز به حمايت بيشتر مسؤولان 
دارد تا جوانان اين آب و خاك بتوانند بيش از گذشــته در 

مسابقات جهانى براى كشور عزيزمان افتخار كسب كنند.
محمدرضا تبريزى نورى اظهار داشت: برخى ورزشكاران از 
مكمل ها و داروهاى غير مجاز استفاده مى كنند كه توصيه 
مى كنم تمرينات را زير نظر مربيان با تجربه ادامه دهند و از 
مكمل هاى غذايى مجاز استفاده كنند تا در آينده با مشكل 

مواجه نشوند.
*بدون هزينه انگيزه هم مى رود

جواد ساقى، دبير كميته فنى هيأت پرورش اندام خراسان 
رضوى در پاسخ به اينكه علت افت رشته پرورش اندام استان 
و كم شــدن تعداد ملى پوش از خراسان رضوى گفت: چند 
سالى مى شود كه با توجه به مشكل بودجه اى كه اداره كل 
ورزش و جوانان دارد انگيزه براى ورزشكاران ما هم كم شده 
است. هزينه هاى اين ورزش بالاست وقتى هم اهرم تشويق 
وجود نداشته باشد و ورزشــكار بخواهد از جيب هزينه كند 

كار سخت مى شود.
وى در ادامه افزود: اداره كل ورزش و جوانان خيلى علاقه مند 
است افرادى را براى مسؤوليت هيأت بياورد كه پول بياورند 
و منابع مالى جذب كنند ولى در عمل هنوز اين قضيه ديده 
نشده است. ساقى همچنين با اشاره به موقعيت ورزشكاران 
ساير استان هاى كشــور اظهار داشــت: من نمى دانم در 
استان هايى مثل مازندران ، كرمانشاه و حتى اصفهان چه كار 
مى كنند كه پرورش اندام كارهاى اين استان ها اكثرا در تيم 
ملى حاضرند ما هم كه در برخى مواقع تك ستاره هايى در 
تيم ملى داشتيم هنوز متأسفانه نتوانستيم در قسمت تيمى 
موفق باشيم و اين مشكل به نظر من به نداشتن برنامه ريزى 

درست بر مى گردد.

بازگشت معاون وزير به حوزه قديمى مديريت 
دردهاى ورزش خراسان مقابل «داورزنى»

هاشم رسائى فر: اواخر هفته جارى محمد رضا داورزنى معاون توسعه ورزش 
وزارت ورزش و جوانان در اولين سفر استانى اش بعد از انتصاب در اين سمت 
به مشهد سفر خواهد كرد. سفرى كه نه براى داورزنى تازگى دارد و نه ورزشى 
هاى خراسان رضوى يا بهتر بگوييم خراسان با آن غريبه اند. هم خراسانى ها 
مدير سابقشان را خوب مى شناسند و هم داورزنى عمرى در ورزش اين استان 
مديريت كرده است.از مديريت ورزش در شهرستان گرفته تا معاونت مديركل و 
مديركلى ورزش خراسان بزرگ. پس معاون فعلى وزير به زير و بم كامل ورزش 

استانش به خوبى واقف است و خبر دارد از كم و كاستى ها.
داورزنى نه فائقى است كه از خراســان و شرايطش بى خبر باشد و نه حميد و 
نصراالله سجادى كه هر وقت به مشهد آمده اند به عنوان مسؤول وارد اين شهر 
شده اند و هميشه همه چيز از شرايط ورزش اســتان به آنها گزارش و ديكته 
شده تا خودشان پيش زمينه و آشنايى داشته باشند. اين يعنى مديركل اسبق 
تربيت بدنى خراسان چند گام از همتايان خودش در مورد شناخت از ورزش 

اين استان پيش است. 
حال با اين وجود دكتر داورزنى كه رده هاى مختلف مديريت را طى چند سال 
گذشته تجربه كرده است بايستى قبل از اينكه وارد فرودگاه مشهد شود برنامه 
اش براى دواى دردهاى فراوان ورزش اســتانى كه از آنجا به پايتخت معرفى 
شده است مشخص و مدون باشد. داورزنى وقتش در اولين سفر استانى اش به 
عنوان معاون وزير براى ارائه گزارش مسؤولان استانى گرفته نخواهد شد و مى 

تواند بدون معطلى برود سر اصل مطلب.
اصل مطلب هم اين اســت كه بدون تعارف بايد گفت ورزش خراسان رضوى 
اين روزها و حتى قبل از آن به مــرض روزمرگى افتــاده و هنوز مديرى كه 
بتواند دوايى براى اين درد تجويز كند پيدا نشده است. همه چيز شده بودجه 
و سرمايه كه آن هم خدا را شــكر وجود ندارد! تب ورزش خراسان رضوى رو 
به فزونى گذاشته و از روزگارى كه محمد رضا داورزنى مديركلش بود تا الان 
شرايط مديريتش تفاوت كرده است. اين بيمار نياز به جراحى دارد و چه كسى 
بهتر از معاون وزيرى كه خودش روزگارى نه چندان دور بر مســند مديريت 
ورزش استانش تكيه زده بود و از آنجا توانست پله هاى ترقى را طى كند و الان 
بشود نفر دوم ورزش كشور. خراسان ســال ها از نداشتن اهرم قدرت در رده 
هاى بالاى مديريت ورزش رنج برده بود و حالا بهترين زمان است كه بتواند با 
استفاده از شناخت معاون وزير و رابطه ها و ضابطه ها خيلى از عقب ماندگى 
هايش را جبران كند. پايتخت فرهنگى جهان اسلام  در بعضى از بخش ها به 
اندازه شهرستان هاى كوچك هم هنوز نياز به توجه و رسيدگى دارد. نگاه به 
وسعت استانى اش نكنيد.اين استان گاهى از كم ترين امكانات و توجهات هم 

بى بهره بوده است.

تربيت بدنى آستان قدس رضوى ميزبان 
جشنواره فرهنگى ورزشى ريحانه 

ورزش: به مناسبت ايام ولادت حضرت زهرا (س) تربيت بدنى آستان قدس 
رضوى جشــنواره فرهنگى ورزشــى ريحانه ويژه مادران و دختران را برگزار 
مى كند. به گزارش روابط عمومى اين موسســه اين جشنواره با هدف ترويج 
حجاب و الگو سازى رفتار فاطمى و نهادينه كردن حجاب و عفاف در ورزش و 
از طرفى ايجاد شور و نشــاط در بين عموم بانوان مناطق كم برخوردار مشهد 
در 5 منطقه مشهد شامل شهرك شهيد رجايى ، چهارراه پورسينا ، دبيرستان 
دخترانه امام رضا (ع) ، سيدى ، سالن ورزشى حضرت قائم ، بلوار شهيد آوينى، 
مجموعه شهيد جعفريان ، بلوار طبرســى ، المهدى غربى 52 و خواجه ربيع، 
پژوهش ســراى امام رضا (ع) در رشــته هاى دارت ، دريافت و پرتاب توپ ، 
پنالتى دروازه كوچــك ، جورچين حروف و نشــانه روى به صورت تيم هاى 
2 نفره مادر و دختر برگزار مى گردد. همچنين در همين جشنواره مسابقات 
كاراته بانوان قهرمانى اســتان و دو برنامه هم ويژه بانوان كارمند و همسران و 
دختران كاركنان و خدام حضرت رضا (ع) برگزار مى گردد. در اولين مسابقه 
اين جشنواره مسابقه كاراته قهرمانى استان در روز جمعه 95/12/13 در تربيت 
بدنى آستان قدس رضوى با حضور 100 شركت كننده از شهرستانهاى قوچان، 
تربت حيدريه ، گلبهار ، چناران و مشهد برگزار شد كه در پايان اين رقابت ها 
مشهد با كسب 12 طلا ، 10 نقره و 10 برنز مقام اول ، قوچان با كسب 2 طلا ، 
يك برنز مقام دوم و گلبهار با كسب 2 نقره و يك برنز به مقام سوم دست يافتند. 

اين مسابقه با همكارى هيأت كاراته استان برگزار شد.
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ميز نتايج

 دوشنبه 12/16  ساعت: 13:00
فوتبال ساحلى قهرمانى آسيا : ايران - افغانستان

زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 12/16 ساعت: 23:30
هفته 27 ليگ برتر انگليس : وستهم - چلسى

زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 12/17 ساعت: 13:00
فوتبال ساحلى قهرمانى آسيا : چين - ايران

زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 12/17 ساعت: 23:15
ليگ قهرمانان اروپا : آرسنال - بايرن مونيخ

زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 12/18 ساعت: 23:15
ليگ قهرمانان اروپا : دورتموند - بنفيكا

زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 12/18 ساعت: 23:15
ليگ قهرمانان اروپا : بارسلونا - پارى سن ژرمن

زنده از شبكه سه 

ورزش در سيما

15

ونگر: تصميمم در 
مورد الكسيز جواب 

عكس داد
بى بى سى: آرســنال در حالــى يك 
نتيجه ضعيف ديگر را در كارنامه چند 
وقت اخيرش اين بــار مقابل ليورپول 

ثبت كرد، كه يكــى از نكات عجيب اين 
بازى، تصميم ونگر در بازى ندادن الكســيز سانچز بزرگترين ستاره اين تيم از 
ابتدا بود. آرســن ونگر در اين خصوص مى گويد: قبول دارم تصميمم در مورد 
الكسيز جواب عكس داد، اما احساس مى كنم مشكل ما در خط حمله در نيمه 
اول بيشتر از آن به خاطر عدم تملك توپ توسط هافبك هايمان بود. اما در نيمه 
دوم وضعيت آن ها بهتر شد و شرايط ژيرو و دنى ولبك نيز در خط حمله بهبود 

پيدا كرد. اينگونه تصميم ها هميشه جاى بحث دارد.

ثبت دو ركورد تازه 
توسط رئال مادريد

ورزش: تيم رئال مادريد در بازى اين 
هفته خود موفق به كسب پيروزى پر 
گل 4-1 در زمين ايبار شــد كه باعث 
ثبت دو ركــورد تازه به نــام اين تيم 
گرديد. گلزنى در مقابل ايبار، 46 امين 

بازى پياپى براى رئالى ها بود كه موفق شــدند در رقابت هاى مختلف دروازه 
حريفان را باز كنند. هيچ تيمى در اســپانيا پيش از اين به چنين دستاوردى 
نرســيده بود. همچنين دو گل بنزما و گل هايى از خامس و آسنســيو، نمونه 
ديگرى از خط حمله مرگبار رئال بود كه براى 37 امين بازى پياپى در لاليگا نيز 
دروازه حريفان را باز كنند، تا كهكشانى ها اولين تيم در تاريخ ليگ دسته اول 

اسپانيا باشند كه به چنين ركوردى دست پيدا مى كنند.

لوكاكو: براى بهترين 
شدن به ليگ 

قهرمانان نياز دارم
اسكاى اســپورتس: ســتاره بلژيكى 
اورتون معتقد اســت اگر بخواهد خود را با 
بهترين مهاجمين جهان از جمله سوآرز و 

لواندوفسكى هم رده كند، احتياج به حضور در 
ليگ قهرمانان خواهد داشت. روملو لوكاكو تاكيد مى كند: در حال حاضر مقايسه من با بهترين 
مهاجمين اروپا سخت است، چون آن ها صحنه اى به نام ليگ قهرمانان را براى نشان دادن 
خود در اختيار دارند. در اين مسابقات بازى هاى بزرگى وجود دارد كه نيازمند حضور در آن ها 
هستم تا به همگان نشان دهم چه توانايى هايى دارم. به نظر من چيزى كه مهاجمين خوب 
را  از  مهاجمين برتر جهانى جدا مى كند، آن شور و شعف انفجارى اين مهاجمين، در زمانى 

است كه در زدن گل ناكام مانده اند، و يا تيمشان در حال باختن است.

افت محسوس جلوروسى در چند روز

وداع همزمان رم با جام حذفى واسكودتو؟
امين غلام نژاد: تيم لوچانو اســپالتى با اتفاق 
هايى كه در چند روز اخيــر رخ داده، تقريبا همه 
اميدش را دراين فصــل در رقابت هاى ليگ اروپا 
جســتجو مى كند. رم  درپى شكست برابر ناپولى 
شــانس خود را براى قهرمانى در ليگ از دســت 
رفته ديد. جلوروسى يك هفته پرفراز و نشيب را 
در رقابت هاى كوپا ايتاليا و ليگ باشگاهى ايتاليا 
سپرى كرده و نتوانستند در حساس ترين مقطع 
از فصل موقعيــت خود را براى پيشــروى دراين 

رقابت ها بهبود بخشند.
 دو شكســت مقابل لاتزيو در كوپا ايتاليا و ناپولى 
در ليگ بعد از آن پيروزى دلچسب در سن سيرو 
برابر اينتر به خوبى كل قصــه فصل عجيب رم را 
روايت مى كنند. تيمى كه با حذف شدن در پلى آف 
چمپيونزليگ اين فصل را آغاز كرده بود و سپس 
مسيرى استثنايى را در ليگ پشت سر گذاشت و 
حالا در فاصله سه ماه مانده تا پايان فصل در آستانه 
خداحافظى با تمامى جام هايى كه در ابتداى فصل 
براى آنها برنامه ريزى كرده بود، قرار گرفته است. 

تيم اسپالتى حالا فقط ليگ اروپا را براى تاخت و 

تاز در اختيار دارد. روياى اسكودتوى اين فصل هم 
براى آنها به كابوس تبديل شده و احتمالا رم براى 
سروسامان بخشيدن به حســاب هاى مالى خود 
مجبور خواهد بود در تابستان آينده هم يكى ديگر 
از ســتاره هاى كليدى خود يعنى ناينگولان را به 

تيمهاى ديگر بفروشد...
تا همين چنــد روز پيــش رم يكــى از مدعيان 
اســكودتوى اين فصل به شــمار مى رفت. حالا 
اسپالتى قهرمانى در اين رقابت ها را غير ممكن مى 
داند. اين دقيقا همان شــرايطى است كه رم بارها 
در اين فصل با آن روبرو شده است. اوت گذشته و 
بعد از حذف شدن از ليگ قهرمانان توسط پورتو، 
به نظر مى رسيد كه فصل بســيار بدى در انتظار 

جلوروسى خواهد بود.
 اكتبر گذشــته پيروزى در خانه ناپولى تا حدى 
دلخورى هاى چمپيونزليگ و شــروع نه چندان 
خوب در ليگ را به دست فراموشى سپرد. در ماه 
دسامبر شكست در نبرد حساس مقابل يوونتوس، 
اولين مانع جدى مقابل اين تيــم براى قهرمانى 
در ليگ نام گرفت. حالا هــم اين هفته عجيب به 

گرفتارى هاى تيم اسپالتى اضافه شده كه با جشن 
وصف نشدنى در سن سيرو و عزاى شكست درخانه 
مقابل ناپولى همراه شد كه دراين ميان شكست در 
دربى برابر لاتزيو در كوپا ايتاليا در هفته گذشته را 

هم بايد به آن افزود.
حالا درست مثل همه مقاطع قبلى درمورد انتخاب 
هاى اســپالتى هم حرف و حديث هــاى زيادى 
مطرح هستند. مربى رم به خاطر انتخاب بازيكنانى 

همچون امرسون و جرسون مقابل پورتو و يووه و 
اينكه در برابر ناپولى ( بازى حســاس و سرنوشت 
ســاز براى قهرمانى ليگ) از سيســتم چرخشى 
استفاده كرده با انتقادهاى شديدى روبرو شد. به 
خصوص كه او در ديدار مقابل لاتزيو كه سه روز بعد 
از نبرد خسته كننده با اينتر انجام شد، از سيستم 
چرخشــى اســتفاده نكرد....علاوه بر اين قرارداد 
اسپالتى با رم رو به اتمام است و خود او هم بارها در 

كنفرانس هاى خبرى اش به اين نكته اشاره كرده 
كه در صورت عدم فتح عناويــن قهرمانى دراين 

فصل به در خروجى باشگاه نزديك خواهد شد. 
به همين خاطــر ماه مارس بــراى رم از هرلحاظ 
اهميت زيادى پيدا مى كند. در ليگ باشــگاهى 
ايتاليا، رم مى توانــد از عنوان دومى اش همچنان 
دفاع كند وبه ناپولى اجازه نزديك شــدن به پله 
دوم را ندهد. به خصوص كه ايــن تيم ديدارهاى 
نسبتا راحتى برابر پالرمو، ساسولو، امپولى و بولونيا 
درپيش خواهد داشت. اما ديدارهاى حساس اين 
تيم در رقابتهاى ليگ اروپا و جام حذفى هستند. 
دو نبرد مهم با ليون در ليگ اروپا در روزهاى 9 و 
16 مارس و ديدار برگشت نيمه نهايى جام حذفى 
برابر لاتزيو. صرفنظر از تــلاش احتمالى اين تيم 
براى انتقام گيرى از لاتزيــو، جلوگيرى از ناكامى 
برابر حريف فرانســوى براى جلوروســى اهميت 
زيادى خواهد داشت. به عبارت ديگر در رم ديگر 
هيچ اشتباهى مجاز نيست و سرخپوشان  فقط به 
جبران ناكامى هاى اخير در ديدارهاى باقيمانده 

نياز خواهند داشت.

پايان  ليگ جودوى 
مشهد 

ورزش:هفته پايانى رقابتهاى ليگ جودو باشگاه هاى مشهد 
با انجام مبارزات جودوكاران 7تيم شركت كننده در سالن جودو 

استاداصغر دهقان مجموعه ورزشى مرحوم جعفريان گلشهر برگزار 
شــد. در پايان اين رقابت ها تيم آكادمى جودو آينده داران پارس از 
منطقه قاســم آباد مشــهد با كســب 31 امتياز به مقام قهرمانى ليگ 

دست يافت. 
تيم جودو جوانان اســلامى باشگاه شــهيد چدانى از منطقه بلوار 
توس نيز تنها بــا يك امتياز كمتر از تيم نخســت به مقام نايب 

قهرمانى رســيد وتيم جــودو رزم آوران تــوس نيز با 21 
امتياز در جايگاه ســوم جدول رده بنــدى اولين 

دوره رقابت هاى ليگ جودو باشگاه هاى 
مشهد قرار گرفت.

آخرين دوره از سرى 
مسابقات اتومبيلرانى سرعت

ورزش: آخرين دوره از سرى مسابقات اتومبيلرانى سرعت قهرمانى 
استان خراسان رضوى تحت عنوان جام شهداى آتش نشان پايان يافت. 

اين دوره از مسابقات در شش كلاس( پرايد آماتور، پژو206،پژو 405، جى 
تى و آزاد) و با حضور 35 ورزشكار برگزار شــد كه نتايج اين مسابقات به اين 
شرح است: در مســابقات پرايد آماتورشــروين افخمى، محمد عامل خبازان، 
امين اعزازى به ترتيب اول تا سوم شدند. در كلاس پژو206:بهنام نباتى، رضا 
سعادتمند، على اكبر آذرى در مكان اول تا سوم قرار گرفتند. در كلاس جى 
تى، ايمان خليلى، آرمان باقرى، سجاد علماء نفرات برتر شدند. در كلاس 

پژو 405 ، پارسا صائم،حســن صفدرى تهرانى، دانيال فرامرزى به 
ترتيب اول تا سوم شــدند و در نهايت در كلاس آزاد مجتبى 

مهرى، آرمان باقرى، ايمان خليلى در مكان اول تا 
سوم ايستادند.

نتايج 
هفته پنجم ليگ واليبال 

خراسان رضوى
ورزش: هفته پنجم مسابقات واليبال ليگ باشگاه ها وشهرستانهاى 

خراسان جام شهداى آتش نشــان با انجام 9بازى در مشهد وشهرستان ها 
آغازشد. دراولين بازى كه در سالن مهران مشهد بين دوتيم پيكان مشهد وزرين 
سبزواربرگزارشد تيم پيكان سه برصفرازسد ميهمان خود زرين سبزوارگذشت. در 
دومين ديدار كه در گلمكان بين دوتيم تربت جام وگلمكان برگزارشد تيم گلمكان 
بانتيجه سه برصفر حريف تربت جامى خودرا باشكست بدرقه كرد. دربازى سوم 
دوتيم پاس وآكادمى ايرانيان در سالن اختصاصى پاس به مصاف هم رفتند 
كه تيم پاس به برترى سه برصفر دســت يافت.  در نيشابور پيكار دوتيم 

كشاورزاين شــهر با مه ولات با برترى سه برصفرميزبان تمام شد. 
درتربت جام تيم مظفر اين شــهردرديدارى سنگين سه 

بريك ميهمان خود ارشاد مشهد را از پيش روى 
برداشت.
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 سعيد آذرى مديرعامل باشــگاه ذوب آهن، پيش از 
دربى اصفهان، در پستى عجيب در اينستاگرامش، اين 
جمله معروف را نقل كرده است: يك ارتش گوسفند كه 
توسط شير رهبرى مى شوند، مى تواند يك ارتش شير 

كه توسط گوسفند رهبرى مى شوند را شكست دهد.

اكبر ميثاقيان ســرمربى جديد سياه جامگان بعد از 
كسب تساوى ارزشمند مقابل استقلال در تهران، در 
پستى اينستاگرامى با انتشار عكسى از خود در كنار 

زمين، خداى خود را به خاطر اين نتيجه شكر كرد.

فرناندينيو هافبك برزيلى منچسترسيتى در پستى 
اينستاگرامى، هفتمين سالگرد تولد تنها پسرش را 
تبريك گفته و عكس هايى از خود در كنار او در طول 

اين 7سال را منتشر كرده است.

ايلكاى گوندوغــان ملى پوش آلمانــى كه دوران 
مصدوميت خود را سپرى مى كند، در توئيتر خود از 
ديدارش با كارلس پويول، مدافع معروف ســال هاى 
گذشته بارســلونا خبر داده و او را يكى از بزرگترين 

شخصيت هاى فوتبالى لقب داده است.

مشكوه رضوى: مسابقات پرورش اندام، فيزيك و بادى كلاسيك خراسان رضوى نفرات برتر خود را شناخت. اين مسابقات در 
حالى برگزار شد كه نفرات برتر به مسابقات انتخابى تيم ملى جمهورى اسلامى ايران اعزام خواهند شد. سرمربى باشگاه اورال 3 
مشهد گفت: اين باشگاه با حضور مقتدرانه خود توانست در تمام رشته ها مقام قهرمانى خراسان رضوى را از آن خود كند.  محمد رضا 
تبريزى نورى، در گفت و گو با خبرنگار ما اظهارداشت: اعضاى تيم با تمرين هاى منظم و حساب شده توانستند   اين افتخار را كسب 
كنند. وى با بيان اين كه، اين باشگاه هرساله موفق به كسب مقام اول استان خراسان رضوى مى شود خاطرنشان كرد: امسال نيز 
لطف خداوند شامل حال اعضاى تيم شد و توانستيم در تمامى رشته ها و اوزان با اقتدار مقام اولى را كسب كنيم. به گزارش خبرنگار 
ما تيم« اورال 3 » به مربيگرى رضا تبريزى توانست با اقتدار در تمامى رشته ها، مقام اول خراسان رضوى را از آن خود كند.  گفتنى 

است در اين رقابت ها  تيم هاى دانش و ورزش و نيشابور به ترتيب به مقام دوم و سوم دست يافتند.

قهرمانى باشگاه «اورال 3 » در مسابقات پرورش اندام استان



 زندگى/ مريم احمدى شيروان 
 والدين هر كودك از همان روزها و 
ابتداى زندگى، كودك  ســال هاى 
خــود را براى واكسيناســيون آمــاده مى كنند. 
واكســن هاى مختلفى كه ضعيف شــده همان 
بيمارى است و بدن كودك، در مقابل ويروس ها و 
ميكروب ها يا سموم، موادى مى سازد كه اصطلاحاً 

«پادتن» ناميده مى شود. 
پادتنى كه سبب مى شــود كودك در مقابل آن 
بيمارى ها ايمن شده مصونيت پيدا كند. ما براى 
تربيت فرزندانمان هم بايد واكســن هايى داشته 
باشــيم تا از آن ها در برابر آسيب ها و توطئه هاى 
دشمنان دين محافظت كند و تلاش كنيم نسلى 
«منتظر» و «مهــدى ياور» پــرورش دهيم. بايد 
تجربيات زندگى را هر چه زودتر به آن ها منتقل 
كرده آن هــا را در برابر تهديدهــاى فرهنگى و 

اخلاقى آخرالزمانى واكسينه كنيم.

  گام به گام براى تربيت جوانى مهدى ياور
حجت الاســلام و المسلمين محمدباقر حيدري 
كاشاني، مدير موئسسه طليعه ظهور مى گويد: ما 
امروز طبق آموزه هاى قــرآن، عترت و دين؛ و با 
همت والدين عزيز در برخى مدارس مانند مدارس 
مشكوه در مشهد، مجموعه اى داريم كه بر اساس 
الگوهاى دينى فرزنــد را تربيت مى كنند. نظام 
آموزشى و پرورشى كه خروجى و دستاوردش بعد 
از سه دوره تربيتى هفت ساله، يعنى در سن 21 
سالگى و اوج سن جوانى، تربيت جوانى مهدوى 
و مهدى ياور اســت. جوانى كه تمام ويژگى هاى 
60گانه مهدى يــاورى كه در قرآن و عترت بيان 
شده را به همراه خود دارد. اما متأسفانه اين تربيت 
مهدوى در همه مدارس و مجموعه هاى آموزشى 

ديده نمى شود.
وى مى افزايد: آموزه هاى اسلام در زمينه تربيت، 
گوى سبقت را از تمام نظريه پردازى هاى جهانى 
ربوده اســت. اســلام تربيت را به پيش از ازدواج 
منتســب مى داند، در حالى كه مكاتب تربيتى 
جهان، آغــاز تربيت كــودك را از لحظه تولد و 
ايام همسرگزينى مى دانند. يعنى زمانى كه فرد، 
همســرى انتخاب مى كند، يكــى از اهداف اين 
ازدواج و انتخاب، بايد فرزندآورى و فرزندپرورى 
صحيح باشد. فرزندى كه در شمار ياران و ياوران 

دين خدا بتواند ايفاى نقش كند. 

  تربيت در دوران جنينى
كارشناس برنامه «ســمت خدا» مى گويد: طبق 

روايــات، حضرت على(ع) براى انتخاب همســر 
پس از شهادت حضرت زهرا(س) الگويى خاص 

داشتند.
 ايشــان به برادرشــان عقيل كه نسب شــناس 
بود، گفته بودند بــراى من در ميان قبايل عرب 
همســرى گزينش كن كــه فرزندانى در نهايت 
قدرت، عافيت، ســلامت، رشيد، صالح و سالم به 
دنيا بياورد. حضرت على(ع) براى كربلاى حسينى 
نيروسازى مى كردند تا اينكه فاطمه كلاويه كه به 
بى بى ام البنين(س) معروف شــدند براى اين امر 

انتخاب  شدند. 
او يــك بانوى حماســى بود 
كه در شــرح احوالش گفته اند 
اسب سوارى را در نهايت مهارت 
انجام مــى داد و حتى در حين 
اسب سوارى با سرعت تيراندازى 
جامع  مى كرد. شخصيتى  هم 
اباالفضل  ماننــد  كه فرزندانى 
العبــاس(ع) را در دامن پاكش 
پرورش داد تا بتواند براى امام 

حسين(ع) علمدارى كند.
كارشناس  و  روانشــناس  اين 
ادامه مى دهد:  مسايل خانواده 

بايد همســرى انتخاب شــود كه ثمره ازدواج، 
فرزندانــى باشــند كــه ظرفيت دين يــاورى و 
مهدى ياورى داشــته باشــند. دوران دوم براى 
تربيت، دوران جنينى اســت. دورانى كه جديداً 

برخى از مكاتب تربيتى جهان به اهميت آن پى 
برده اند و آن را لحــاظ مى كنند. ذهن در دوران 
جنينى فعال اســت و از محيط پيرامون دريافت 
دارد. تربيت به دوران جنينى هم مرتبط اســت. 
يك پدر و مادر بايد تلاش كنند در فضايى آرام و 
همراه با آرامش اين 9 ماه را سپرى كنند تا كودك 
آماده باشد پس از تولد وارد سه دوره تربيتى هفت 

ساله شود كه اسلام فراروى ما گذاشته است. 

  راهكار دين براى تربيت كودك
حيدرى كاشانى دوران تربيتى از نظر اسلام را سه 
دوره دانسته مى گويد: دوره اول 
از تولد تا هفت سالگى را شامل 
مى شــود و آن را دوران عشق 
آفرينــى در نهــاد پاك كودك 
نام گذاشته اند. كودكان در اين 

دوران، فرمانروايان هستند.
 ايــن دوران، دوران بايد و نبايد 
نيست و پدر و مادر نبايد مزاحم 

بازى خلاقانه فرزند شوند. 
مگر در جايــى كه خطر جانى 
قابل توجهى وجود دارد. در غير 
اين صــورت كودك بايد تجربه 
داشته باشــد. مبناى آموزش و پرورش خلاقانه 
اين اســت كه كودك هفت ســال اول را خوب 
جست و خيز داشته باشد تا حليم و بردبار و صبور

 باشد.

  دوران بايد و نبايدها را دريابيم
اين پژوهشــگر حوزه خانواده بيان مى كند: پس از 
طى موفقيت آميز هفت سال اول، هفت سال دوم 
شروع مى شــود كه دوران تعليم و تربيت رسمى 
از ديد اسلام اســت. وى مى گويد: يكى از آرزوها 
و خواســته هاى دينى من اين است كه اگر نظام 
آموزش و پرورش ايران اسلامى بخواهد بر اساس 
الگوهاى اســلامى كودكان را پرورش دهد، فقط 
يك دوره هفت ســاله تعليم و تربيت در آموزش و 
پرورش داشته باشيم كه اگر اين طور باشد، هفت 
سال سوم معنايش عوض شده و تغيير پيدا مى كند. 
اين روزها و اين سال ها، فضاى آموزش و پرورش 
داريم، اما فضاى تعليــم و تربيت نداريم. فضاى 
اكرام و احترام و فضاى آموزش فن و مهارت مورد 
نياز جامعه امروز ماســت. فضايى كه در آن بايد 
مسؤوليت پذيرى به اوج برسد و در وجود نوجوانان 
نهادينه شود. اين سن، يعنى هفت تا 14 سالگى، 
دوران تعليم و تربيت و ادب آموزى است. در اين 
سن كودك بايد حلال و حرام الهى را ياد بگيرد. 
اين دوران دوران بايدها و نبايدها اســت. در اين 
دوران كودك بايد تحت تعليم و تربيت شــديد 
مربيان و والدين بوده و هيچ رفتار او كه در حال 
ورود به دوره نوجوانى اســت از چشمان تيزبين 
مربيان و والدين پوشــيده نماند. تمام تمركز ما 
براى تعليم و تربيت بايد اين دوران باشد. نياز به 
انتخاب مربيان و معلمان صالح در اين دوره كاملاً 
محسوس است. بايد در نظر داشته باشيم مادامى 

كه از تمامى آموزه هاى دينى براى خلاقيت بچه ها 
استفاده مى شود، بچه ها تربيت مى شوند.

  اعتماد به نفس  زايى با تكبر افزايى 
متفاوت است

اين استاد حوزه و دانشگاه بيان مى كند: براى تربيت 
صحيح بايد عناصر مهمى را در نظر گرفت. يكى از 
اصلى ترين عناصر در تربيت دينى كودك، فرآيند 
تكبرزدايى اســت. چرا كه تكبر، مانع بزرگى براى 
يادگيرى اســت. ما به عنوان پــدر، مادر يا مربى، 
ملزم هســتيم فرآيند تكبرزدايى در فرزندمان را 
پى بگيريم. از آســيب هاى تربيتى خانواده ها اين 
اســت كه فرآيند اعتماد به نفس زايى، به فرآيند 
تكبرافزايى تبديل شــده است. ضمن اينكه نظام 
تعليم و تربيتى كه نتواند تكبر را بشكند، از همان 
ابتدا محكوم به شكست است. مدرسه اى كه با بها 
دادن هاى زياد و بى اســاس بــه كودك، بارقه هاى 
خودشــيفتگى و خودبرتربينى را در فرزند ايجاد 
مى كنــد، بالاترين ظلــم را در حق كــودكان روا 
مى دارد. تكبر پنهان در تمام زواياى وجودى كودك 
بايد از بين برود. اما متأسفانه خواسته يا ناخواسته 
در فرآيند تربيت، به علــت اينكه ما زواياى تكبر 
پنهان در درون خودمان هم هســت، نوع رفتار و 
گفتارمان در كودك تكبرافزايى مى كند و اين تكبر 
در نهان وجود فرزند، او را دچار مشكل خواهد كرد.

  ميانبرهاى تربيت در 7 سال دوم
حيدرى كاشانى بعد از فرآيند تكبرزدايى، دومين 
راهكار عملى در دوران تربيت هفت سال دوم را 
مربى گزينى الهى و رحمانى دانسته و مى گويد: 
پس از آن، فرآيند خشــم زدايى بسيار اهميت 
دارد. وى مى افزايــد: بايد بدانيم و به كودك نيز 
آموزش دهيم كه همراه غضب و خشم، هيچ ادبى 
منتقل و آموزش داده نمى شود. پدر و مادرى كه 
زودخشــم هستند، بايد رفتار خودشان را اصلاح 
كنند؛ چرا كه در معيّت خشم، فرزند هيچ ادبى 
نمى بيند. خشم و غضب مسهل شيطان است و 
تمام عيوب انسان را بيرون مى ريزد تا جايى كه 
فرد دچار ناراحتى مى شــود. تكبر بايد از وجود 
انسان برداشته شود، اما خشم نسبت به دشمنان 
دين خدا و غيرت دينى لازم اســت. دروغ زدايى 
و طــرح صداقت افزايى راهــكار عملى بعدى در 
تربيت دينى اســت. بايد بدانيم كه نهايت درجه 
صداقت، پنهان نكردن حقيقت اســت و امروزه 
ريشه بسيارى از اختلاف هاى بين همسران همين 

كتمان  و مخفى كارى هاست.

بررسى تربيت دينى كودكان در گفت و گو با يك پژوهشگر حوزه خانواده

آموزش و پرورش داريم، اما تعليم و تربيت نداريم

معاملات صورى

زندگى/ مجتبى تقى زاده داغيــان: در روابط حقوقى و 
معاملات بين مــردم گاهى اقدام به معامــلات صورى ديده 
مى شــود. انگيزه معامــلات صورى فرار از ماليــات، تقلب در 
قانون، فرار از دين و مانند آن اســت. پس از انتقال رسمى اموال، ادعاى 
صورى بودن موجب بى اعتبارى سند رسمى نيست و مدعى صورى بودن 
معاملــه براى اثبات ادعايش بايد ادله قوى و مورد قبول دادگاه ارايه كند 
و در بســيارى مواقع امكان پذيرش اين ادعا وجود نخواهد داشت و اين 
مسأله باعث تضييع حقوق افراد و هزينه هاى اجتماعى و اقتصادى براى 
كشــور مى شود. صورى بودن معامله، نزاع بر مى انگيزد و موجب افزايش 

پرونده هاى دادگاه هاست.
مــى دانيم كه معاملات صورى به علت فقدان قصد و اراده، باطل اســت 
و قانونگذار هم به اين امر اشــاره مى كند. از جملــه در ماده 218 قانون 
مدنى آمده اســت: «هر گاه معلوم شود كه معامله به قصد فرار از دين به 
طور صورى انجام شــده آن معامله باطل اســت». يا در ماده 202 قانون 
ماليات هاى مستقيم مقرر شده است: «در صورتي كه مؤديان مالياتي به 
قصد فرار از ماليات اقدام به نقل و انتقال اموال خود به همسر يا فرزندان 
نمايند وزارت امور اقتصادي و دارايي مي تواند، نسبت به ابطال اسناد مذكور 

از طريق مراجع قضايي اقدام كند».
ســازو كارهاى ناصحيــح ادارى يكى از دلايل اصلــى گرايش مردم به 
معاملات صورى است. برخى اداره ها براى اعطاى تسهيلات خريد مسكن 
از كارمندان خود ســند مالكيت مطالبه مى كنند و تأكيد دارند كه سند 

مالكيت در هنگام ارايه تسهيلات به گيرنده تسهيلات منتقل شود. 
برخى نهادهاى حمايتى نيز همين شيوه را در پيش گرفته اند. در چنين 
شرايطى افراد ناچارند با تبانى با آشنايان به انتقال صورى املاك به يكديگر 

دست بزنند.
 جالب اســت كه بســيارى از مســؤولان امر با اطلاع از اين موضوع، آن 
را اجتناب ناپذير مى دانند و خود آن را آموزش مى دهند! در تســهيلات 
4 ميليون تومانى بلاعوض كه چند ســال قبل به برخى داده مى شد از 
متقاضيان، سند مالكيت خريد ملك يا قولنامه بنگاه مبنى بر خريد ملك 
مطالبه مى شد و چون مبلغ وام اعطايى ناچيز بود، افراد ناچار مى شدند، 
قولنامه صورى تهيه كنند تا مشمول تسهيلات شوند. نمونه ديگر، منع 
خريد و فروش امتياز وام مســكن است كه موجب مى شود، ملك به طور 
صورى به صاحب امتياز وام، منتقل شــده، سپس به نفع خريدار واقعى 

وكالت بلاعزل تنظيم مى كنند.
به گفته برخى مسؤولان بانكى، تهيه و ارايه اسناد صورى نيز در معاملات 
بانكى به صورت يك مشــكل و آفت «عام البلوا» درآمده است. ناهمگون 
بودن معاملات بانكى با اهداف و نيازهاى مشــتريان علت اصلى صورى 

شدن قراردادهاى بانكى است. 
مشــترى زمانى كه مى بيند، نمى تواند، نياز خود را از طريق عقود فعلى 
بانكى تأمين كند، از مســيرهاى غيرواقعى وارد مى شود. اگر نظام بانكى 
متناسب با نياز مشتريان تســهيلات اعطا كند، ديگر شاهد قراردادهاى 

صورى نخواهيم بود.

حقوقى
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خانواده

چرا مجلس اشك بانوان شاغل را درآورد؟
فراز و فرود و رنگ به رنگ شــدن عجيب مجلس شوراى اسلامى در 
ماجراى طرح «بازنشســتگى 20 ساله بانوان» اين روزها به موضوعى 
براى بحث و اظهار نظر مردم در شبكه هاى اجتماعى تبديل شده است.
اكثر قريب به اتفاق كاربران فضاى مجازى از اينكه شــوراى نگهبان 
اين طرح را رد كرده و مجلس نيز آن را از لايحه برنامه ششم توسعه 
حذف كرده اســت، بشدت ناراحت هستند و مى پرسند كه اين اتفاق 
با چه اســتدلالى رخ داده است؟ آن هم درست در شرايطى كه براى 
مديران سقف حقوق 24ميليونى پيشنهاد مى دهند و وقتى عصبانيت 
افكار عمومى و كارگرانى را كه حداقل بگير هستند، مى بينند، اين طرح 
را پس مى گيرند. بد نيســت دو سه نمونه از اظهار نظرهاى مردم در 
فضاى مجازى را در اين خصوص بخوانيم كه مشتى نمونه خروار است.
«سلام! آيا زنان توان كار با 50 سال سن را دارند؟ زنان هم در خانه و 
هم در بيرون از خانه كار مى كنند. تنها زنانى كه مجردند، شايد بتوانند 
تا ســن 50 سالگى شاغل باشند. كودكان ما زنان شاغل هنگامى كه 
وارد مدرسه مى شوند به مراقبت بيش از گذشته نياز دارند. خواهش 
مى كنم، بازنشستگى 20 ساله را دوباره تصويب كنيد به خاطر داشتن 
فرزندان سالم كه آينده اين كشور هستند». «برام خيلى جالبه چون تا 
چند ماه پيش هر بانويى مى توانست با 20 سال سابقه كارى بازنشست 
بشــه. حالا چه لزومى داشت كه نمايندگان اومدن و يه تبصره بدون 
محدوديت سنى رو عنوان كردن تا مجلس با اون مخالفت كنه و كل 
قانون بره زير سؤال و نهايتاً بازنشستگى با 20 سال سابقه حذف بشه؟ 
بــه نظر من اين يك جنگ زرگرى بود كه نمايندگان راه انداختند تا 
قانون بازنشستگى بانوان با 20 سال سابقه حذف بشه و اين وسط واى 
به حال ما و كودكان ما». «شما رو بخدا قسم مي دم بخاطر بچه هامون 
قانون 20ســال بازنشســتگى رو دوباره تصويب كنيد، از نمايندگان 

مجلس تقاضاى بازنگرى دارم».
اين تنها چند نمونه از هزاران استغاثه اى است كه از زبان زنان شاغل 
پيرامون خود و نيز در شــبكه هاى اجتماعى ديده و شــنيده ايم. اما 
اســتدلال عجيب و خنده دار نمايندگان وزارت كار و سازمان تأمين 
اجتماعى هم جاى تأمل دارد! به اين اســتدلال جالب(!) از سوى يك 
كارشناس تأمين اجتماعى توجه كنيد: «اين يك طرح تبعيض آميز 
براى زنان شاغل در دستگاه هاى دولتى است و تبعات زيادى به دنبال 
خواهد داشت. اجراى اين طرح، باعث تغيير توازن جنسيتى در بازار 
كار مى شود كه برگشت پذير نيست. نسبت زنان شاغل به مردان در 
بازار كار پايين است و اجراى اين طرح باعث مى شود، تعداد زيادى از 

زنان از بازار كار خارج شوند».
خوب بشوند دوست عزيز! وقتى خودشان مى خواهند خارج بشوند و 
مى گويند كه كيان خانواده و سرنوشــت فرزندانشان در خطر است و 
شديداً تمايل دارند به خانه برگردند، ما چه كاره هستيم كه براى مردم 
تعيين تكليف مى كنيم و بدون بيان هيچ اســتدلال محكمه پسندى 
مى گوييم اين كار براى آينده شما ضرر دارد؟! وانگهى شما بلافاصله 
مافى الضمير خود را آشكار مى كنيد و مى گوييد اين كار هزينه سنگين 
چند هزار ميلياردى براى دولت و تأمين اجتماعى دارد! پس دلسوزى 
شــما جنبه اقتصادى دارد و هيچ خطر ديگرى اين بانوان و جامعه را 
تهديد نمى كند بلكه خطر اين است كه صندوق هاى بازنشستگى تحت 
مديريت آقايان تهديد مى شوند؛ صندوق هايى كه از آنِ همين مردم 
است و در تمام سال هاى طلايى درآمدى با مديريت ضعيف مديران 
ديروز و امروز به سوددهى نرسيده و اكنون عزيزان نگران زمين خوردن 

كامل آن هستند.
كاش با مردم صادق بوديم و راستش را مى گفتيم! در آن صورت اين گونه 
نمى شد كه يك طرح مفيد مردمى كه نمايندگان پيشنهاددهنده آن، 
داراى استدلال هاى قوى ترى نسبت به مخالفان هستند با اكثريت آرا 
تصويب شــود و سپس با فشار دولت و نگران كردن شوراى نگهبان، 
زيرآب طرح را بزنند و نمايندگانى كه چند روز قبل آن را تصويب كرده 
بودند، كلاً و از اساس آن را از لايحه برنامه ششم حذف كنند! براستى 

ماجرا چيست؟ آيا مردم مهم  هستند؟
*خوانندگان عزيز! لطفاً ديدگاه خود را درباره اين موضوع با 

شماره پيامك 3000737276 در ميان بگذاريد.

داروهاى «آنفلوانزا» خطرى براى جنين ندارد

ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: تحقيقات جديد نشان مى دهد 
مصــرف داروهاى ضد آنفلوانزا در دوران باردارى خطرى براى جنين 

در پى ندارد.
محققان با بررسى وضعيت بيش از 5000 خانم باردار طى سال هاى 
2008 تا 2010 ميلادى به اين نتيجه رســيدند كه مصرف داروهاى 
ضدويروســى مانند «تامى فلو» هيچ خطرى بــراى جنين ندارد. اين 
خانم هاى باردار براى بهبود آنفلوانزا داروهايى مانند اوسلتاميوير مصرف 
كردند و با شــرايط حدود 7000 خانمى كه هيچ داروى ضدآنفلوانزا 

دريافت نكرده بودند، مقايسه شدند.
اين نتايج حتى با توجه به عواملى مانند سن مادر، استعمال دخانيات 
و مصرف داروهاى ديگر همين گونه بود و قرار گرفتن در معرض مهار 
كننده هاى نورآمينيداز موجب تشديد بيمارى هاى جنين نمى شود. 
مهار كننده هاى نورآمينيداز گروهى از داروهاى ضدويروسى فعال در 

برابر ويروس هاى گريپ يا آنفلوانزا هستند. 
هر ســال حدود 2/5 ميليون نفر مبتلا به گريپ مى شوند. خانم هاى 
باردار و ســالمند جمعيت مستعد ابتلا به اين بيمارى هستند. البته 

روش هاى همئوپاتى نيز جايگزين طبيعى محسوب مى شوند. 
www.Top Santé.fr:منبع
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داستان مايكل كرايكتون ساخت

آبزى  نيمه  الجثه  جانور عظيم   -1
گياه خوار ساكن آفريقا- از مراتب علمى 
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بيچاره
اشيا را حمل با گارى  كه  كسى   -7
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